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Közösen az óvodáért és az iskoláért
Családi nap a Hölgyegylettel

Újabb nagysikerű jótékonysági családi napot szervezett a Bábolnai Hölgyek Egylete április 29-én. A szeszélyes áprilisi 
időjárás megtréfálta a szervezőket, ezért ezúttal a Szabadidőpark helyett a Városi Sportcsarnokban várták a gyermekes 
családokat. A rendezvény sikeréért mindenki megdolgozott, a város intézményei, szervezetei és magánszemélyek is 
összefogtak a jó célért, az óvodáért, az iskoláért.  
Az általános iskola, az óvoda, a Mérföldkő Turisztikai Cso-

port és az Idősek Klubja kis csapatai főzték bográcsban a fino-
mabbnál finomabb gulyásleveseket és paprikás krumplikat, 
melyek nagyon hamar elfogytak. A szervezők zsíroskenyereket 
is készítettek, így a későn érkezők is enyhíthették éhségüket. 
Szintén nagy sikert aratott a már hagyománynak számító süti-
vásár, mely során a szülők és nagyszülők által felajánlott házi fi-
nomságokat értékesítették. Az édes és sós csemegék mellett a 
Sanya Sajtműhely jóvoltából sajttálakat is vásárolhattak a szép 
számmal megjelent érdeklődők. 

 A nap során izgalmas programokban sem volt hiány: arc-
festéssel, kézműves foglalkozással, csillámtetkókkal, henna-
festéssel és hajfonással várták a kisebbeket, míg a felnőttek 
kikapcsolódását az „apukamegőrzős” fröccsterasz biztosítot-
ta. A foglalkozások becsületkasszás alapon valósultak meg, 
létrejöttükben az óvónénik és a szülők is közreműködtek. A 
Sportcsarnok hamar megtelt gyermekekkel, Müller Anita mon-
dókás-dalocskás ciripelő foglalkozása után Parragi György gi-
tárjátékának tapsolhattak az apró kezecskék. Később, még a 
délelőtt folyamán a Tiamo Moderntánccsoport és a Csepere-
dők Néptánccsoport táncosai gondoskodtak a fergeteges han-
gulatról, ebéd után pedig egy látványos bűvészbemutató va-
rázsolta el a közönséget. A főbb attrakciók között a tudomány 
játszotta a főszerepet: a Játékos Tudomány – Furfangos csuda-
világ című interaktív kiállításon érdekes játékokkal ismerked-

hettek a gyermekek, vagy a családi vetélkedőn jobbnál-jobb 
feladatokat oldhattak meg szüleikkel közösen. A délelőttöt 
tombolasorsolással zárták, ahol a felajánlásoknak köszönhető-
en sok-sok meglepetés talált gazdára. 

 Lőrik-Markovics Kitti, a Bábolnai Hölgyek Egylete elnöke la-
punk számára elmondta, a jótékonysági családi nap ezúttal is 
elérte célját, mintegy 490.000 forintot gyűjtöttek össze, melyet 
a Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde és a Bábolnai Álta-
lános Iskola között osztottak el. 

A rendezvény támogAtói: Bábolna Város Önkormányzata, Bábolna Városi Könyvtár, Művelődési és Sportközpont, Bábolnai 
Általános Iskola, Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde, Idősek Klubja, Mérföldkő Turisztikai Csoport, Bábolnai Te-
levízió, Green Csónakház, Farkas Szikvíz, Agrárkom Kft. (Farm Hús) ,Debreceni Tibor (Bábolna Hús Kft.), Angyal Gábor, 
Gyécsek Róbert, Preki Shop, Európa Pékség, Capsula Bt. (Mária Gyógyszertár), Hungary Pork Kft., Árkád  ABC, Pábli Zsolt, 
Müller Anita (Szivárvány Kölyökkuckó) ,Tiamo Moderntánc Egyesület, Cseperedők Néptánccsoport, Józsyné Hegedüs 
Viktória, Skuba István és Káldi Hajnalka, Martonosi Dániel, Mazsó Pincészet Bana, Sanya SajtMűhely Bana
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Móka és kacagás a városi gyermeknapon
Ismét gyerekzsivaj lepte el május 27-én településünk Sza-

badidőparkját, ahol Bábolna Város Önkormányzata változatos 
programokkal várta a település apróságait.

Az időjárás is kedvezett a rendezvénynek, a napsütés renge-
teg családot csábított a szabadba. A gyermeknap sikerét mi sem 
bizonyítja jobban, minthogy a homokkép készítéstől kezdve a 
lufihajtogatáson át, a fa kosárhintáig mindenhol kígyózó sorok 
álltak. A Bazsarózsa Népi Játékpark a kicsiknek és nagyoknak is 
remek szórakozást nyújtó, különféle népi játékokon kívül bábe-
lőadással és zenés koncerttel várta a lurkókat, míg a Szivárvány 
Kölyökkuckó csapata csillámtetkókkal és arcfestéssel és lufi-
hajtogatással kedveskedett a gyermekeknek. Az izgalmakról a 
Bábolnai Önkéntes Tűzoltók gondoskodtak, akik segítségével a 
nagyobb járművön kívül a nemrégiben elnyert quadot is kipró-
bálhatták a kicsik. Természetesen a finomságok sem maradtak 
el, a Green Csónakház ízletes fagylaltokkal várta az izgalmaktól 
megfáradt csöppségeket, akik pihenésképpen Tivadarral, a kis-
vonattal indulhattak felfedezőútra a településen.

A gyermeknap idén is nagy sikert aratott, Katona Anita, a Bá-
bolna Városi Könyvtár, Művelődési- és Sportközpont megbízott 
intézményvezetője szerint közel 300 gyermek és szülő látoga-
tott a Szabadidőparkba, hogy egy felejthetetlen és élményekkel 
teli napot töltsön el.

A sok mozgásra alapoztak 
az óvodai gyermeknapon

A hagyományokhoz híven 
május utolsó vasárnapja előt-
ti péntek délelőtt rendeztek 
gyermeknapi programot te-
lepülésünk óvodájában. Az 
intézmény udvarán ugráló, 
játszó labirintus, és egy szülő 
felajánlásának köszönhetően 
ugráló várak szórakoztatták 
az apróságokat, emellett az 
óvónénik segítségével kézmű-
ves foglalkozásokon vehettek 
részt. 

A programok összeállításánál elsősorban a mozgásos tevé-
kenységekre helyezték a hangsúlyt, a szabadjáték ugyanis kife-
jezetten inspiráló hatást gyakorol a gyermekekre. Tízóraira szin-
tén szülői felajánlásból jégrémet kaptak az ovisok.

Egy nap, mely csak az övék
Május utolsó hétvégéje a Bábolnai Általános Iskolában is a 

gyermekekről szólt: a hét utolsó tanítási napján az elmúlt évek 
hagyományaihoz híven idén is tartalmas és színes programok-
kal készültek a lurkók számára.

A mozgalmas nap zenés bemelegítővel vette a kezdetét, majd 
az alsó tagozatosok a különféle feladatokkal és foglalkozásokkal 
teli állomásokat járva tölthették a délelőttöt. A jóleső fáradtság 
eléréséről a kötélhúzáson és egyéb megmérettetéseken kívül a 
hátsó udvarban felállított hatalmas ugrálóvár is gondoskodott. 
Eközben a felsősök vegyes csapatokban, izgalmas sorversenye-
ken tehették próbára gyorsaságukat és ügyességüket a sport-
csarnokban. Ők még „buborékfociban” is bizonyíthatták ügyes-
ségüket, állóképességüket.

Természetesen az ismeretátadás sem maradt el, ennek kere-
tében a Szurkolók az állatokért csapata látványos kutyás bemu-
tatóval készült. A kisebbeknek a felelős állattartásról beszéltek a 
szakemberek, és a gyerekek elsajátíthatták, hogyan kell helye-
sen megközelíteni az állatokat, míg a nagyobbak az agresszív 
kutyákkal való viselkedésről kaphattak értékes információkat. 

A gyermeknap végül meglepetésekkel végződött: a támoga-
tók jóvoltából fagylalttal és saját tornazsákkal tudtak meglepni 
minden egyes tanulót. A Bábolnai Általános Iskola háláját fejezi ki 
mindazon támogatásokért, melyek a pályázati alapokon felül idén 
is hozzájárultak a gyermeknap létrejöttéhez.

GYERMEKNAPI KAVALKÁD
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ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ
Rendkívüli ülésen tárgyalt a település ügyeiről Bábolna Város Képviselő-testülete március 13-án. 
– A tizenhárom napirendi pont közül elsőként a Győri Hulladék 

gazdálkodási Nonprofit Kft., valamint a Bábolnai Általános Is-
kola első félévi beszámolója, a februári vérvételi adatok, illetve 
a Bábolna Bio Run futóverseny plakátja került a képviselők elé. 

– Ezt követően szolgáltatási önköltségek meghatározásával, il-
letve térítési díjak változtatásával foglalkozott a testület. Ápri-
lis 1-jétől a szociális ellátásra jogosultak étkezésének fajlagos 
költsége 820 Ft/fő/nap lett, az ebédkiszállítás fajlagos költsé-
ge 270 Ft/nap/háztartásra változott, a bölcsőde térítési díja 
800 Ft-ra emelkedett. 

– A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízzel kap-
csolatban a Baromfiszerviz Kft. adott tájékoztatást, eszerint 
lakosság részéről nem történt begyűjtés, cégektől 615 köb-
méternyit szállítottak el.

– Foglalkozott a képviselő-testület a beszerzési szabályzat mó-
dosításával, majd a Városgazda Kft. bérlakásainak szerződései 
voltak terítéken. A bérlőkkel további egy évre hosszabbítot-
tak, a díjakat pedig havi 110 ezer forintra emelték.

– Egy cég új székhelyének kialakításához volt szükség határo-
zat módosításra, illetve a Kereskedőudvar telekalakításaival is 
foglalkoztak a képviselők. A több mint harminc évvel ezelőtti 
vázrajz nem tükrözi a mai valóságot, ezért szükséges annak 
javítása. Közbeszerzési szaktanácsadó szerződés módosítását 
tárgyalta azután a testület. A három utca csapadékvíz-elveze-

tési beruházás kapcsán volt erre szükség, hiszen a szaktanács-
adó számára jelentős többletmunkával járt a lebonyolítás.

– A Bábolnai Általános Iskola területhasználati kérelmét hagy-
ták jóvá a képviselők, miszerint az intézmény udvarán, a műfü-
ves pálya mögött – mely önkormányzati terület – zöldséges-, 
virágos-, illetve fűszerkertet alakítanának ki.

– Szivattyúbeszerzésről döntött ezt követően a képviselő-tes-
tület, melyek a termálkutak tartalékeszközeiként szolgálnak. 
A védőnői szolgálat átszervezéséről is tárgyalt a grémium, 
ugyanis 2023. július 1-jétől a munkáltatói és irányítói jogokat 
a kormányhivatal fogja gyakorolni. Az önkormányzatnak a he-
lyet, valamint az ingó és ingatlan vagyon ingyenes használatát 
kell biztosítani.

– Ezután a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége 
megkeresésével foglalkozott a testület, mely szervezet fiókte-
lephelyet kíván nyitni Bábolnán a környék önkormányzataival 
történő intenzívebb kapcsolattartás és a különböző pályáza-
tok lebonyolításának segítése érdekében.

– Elfogadták a képviselők az alsótekeresi faiskola árajánlatát, 
mely 54 fa beszerzéséről szólt, mintegy másfél millió forint ér-
tékben. Az önkormányzat a Szabadidőparkban kiszáradt fákat 
pótolja ezekkel. Egy EFOP-pályázat visszafizetési kötelezettsé-
gét is jóváhagyta a testület.

Munkaterv szerinti rendes ülését tartotta a képviselő-testület április 27-én. 
– Nagy többségében civil szervezetek, intézmények beszámo-

lóit hallgatta meg és hagyta jóvá a grémium. Az egészségügyi 
alapellátók, a Magyar Vöröskereszt Bábolnai Szervezete is be-
számolt tevékenységéről, a testület döntött civil szervezetek 
támogatásáról, elfogadta a Packeta csomagküldő cég meg-
szüntető bejelentését, melynek helyén hamarosan a GLS szol-
gáltató helyezi el csomagautomatáját.

– A megyei katasztrófavédelmi igazgatóság, az Ácsi Önkor-
mányzati Tűzoltóság, a Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
is részletes beszámolóval szolgált, de tájékoztatót küldött a 
kistérségi társulás is, beszámolt elmúlt évi munkájáról a Bá-

bolnai Televízió és a múlt év őszén alakult Bábolna Energiakö-
zösség Nonprofit Kft.

– Sor került a temetői rendelet módosítására, a közös önkor-
mányzati hivatal dolgozói számára két hét nyári közigazgatási 
szünet elrendelésére.

– Ezt követően a képviselők feljogosították a polgármestert a 
csehországi Zlata Korunával történő testvértelepülési szerző-
dés aláírására.

– Egyebek napirendi pontban művelődési intézményvezetői 
pályázat kiírására került sor, miután a korábbi vezető távozott 
posztjáról.

Legutóbb május 25-én gyűltek össze Bábolna Város képviselői, hogy megtárgyalják az eltelt egy hónap 
települést érintő ügyeit. 
– Elsőként sor került a Bábolnáért Közhasznú Közalapítvány 

2022. évi beszámolójára, jóváhagyták az OSI FOOD Hunga-
ry Kft. szabadidőparki rendezvényéhez történő közterület 
használati kérelmét, napirendre került a Megyei Jogú Városok 
Szövetsége elnökének megkeresése, utak felújítására vonat-
kozó árajánlatokat tárgyaltak – Farkaskút és a Szabadidőpark 
két bekötőútjának „gréderezése” tekintetében –, valamint az 
egyik termálkút szakértői vizsgálatának árajánlatát is megvi-
tatták a képviselők.

– Ezután az önkormányzat előző évi költségvetésének teljesíté-
sével, zárszámadással foglalkozott a grémium. Eszerint a 2022-
es évet 3.717.171.279 forint bevételi, és 2.799.113.325 forint 
kiadási főösszeggel zárták, a zárszámadást a könyvvizsgáló 
is rendben lévőnek találta, a képviselő-testület egyhangúlag 
jóváhagyta. Kapcsolódó napirendi pontként a belső ellenőr-
zés elfogadására is sor került, a vizsgálat szerint 2022-ben az 

önkormányzat minden intézménye megfelelően működött, 
betartva az előírásokat, ezért intézkedési tervre nincs szükség.

– Az ülés a közbiztonság helyzetéről szóló értékeléssel folyta-
tódott, valamint a Bábolnai Polgárőr és Környezetvédő Egye-
sület is megtartotta 2022. évről szóló beszámolóját. Ezekből 
kitűnt, hogy a közbiztonság rendben van Bábolnán, kiegyen-
súlyozottan működik a polgárőrség, és a rendőrség is megfe-
lelően ellátja feladatát. Kisebb bűncselekmények, szabálysér-
tések előfordulnak ugyan, de ezek az átlaghoz képest csekély 
mértékűek. 

– A Komáromi Tám-Pont Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgá-
lat beszámolóját is elfogadták a bábolnai képviselők, ugyan-
így a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ és a gyermekvédel-
mi tevékenységről szóló beszámolókkal is egyetértettek. Az 
előterjesztésekből kitűnt, hogy Bábolna lakosságának létszá-
ma csökkenő tendenciát mutat, ugyanakkor az idősek száma 

ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ
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Egy jelentős, a jövőért épülő beruházás ért véget
Nagy munka zárult le városunkban a tél végeztével. A három 
utcát érintő csapadékvíz-elvezető rendszer korszerűsítése 
beruházás hivatalos átadó ünnepségére március 9-én került 
sor.
Bábolna Város Önkormányzata a Terület- és Településfejlesz-

tési Operatív Program (TOP) pályázat keretében elnyert mintegy 
504 millió forintból korszerűsítette a Zrínyi, Dózsa és Móra utcák 
csapadékvíz-elvezető rendszerét. Az építési munkálatok fél év-
vel ezelőtt kezdődtek meg, a felújítás következtében a hirtelen 
lezúduló, nagyobb mennyiségű csapadék elvezetésére már al-
kalmatlan fedetlen árkokat alakították át. 

Az ünnepélyes átadón Bábolna Város polgármestere és a ki-
vitelezést végző cég, a Gombos Földgép Kft. képviselői mellett 
Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési képviselő, kormány-
biztos és Popovics György, Komárom-Esztergom Vármegye Köz-
gyűlésének elnöke is tiszteletét tette. A megnyitó dr. Horváth 
Klára polgármester beszédével vette kezdetét, aki ismertette a 
projekt hátterét, valamint köszönetet mondott az érintett ut-
cák mintegy 800 fős lakosságának türelméért, mellyel a kivite-
lezéssel járó kellemetlenségeket viselték. Hangsúlyozta, hogy a 
megnyitó időpontjában a garanciális pótmunkálatok még hát-
ra voltak, de a kivitelezők igyekeztek minden igényt kielégítve 
helyreállítani az utca és a kapubeállók képét. Köszönetét fejezte 
ki azért is, hogy a lakók magukra vállalták a házuk előtti terü-
let szépítését, füvesítését vagy murvásítását, rendben tartását. 
Ehhez az önkormányzat által biztosított fűmag is hozzájárult.  A 
folytatásban Popovics György ismertette a résztvevőkkel a pro-
jekt összetettségét. Elmondta azt is, hogy a TOP-os pályázat le-
zárulta után már a TOP+ keretében megpályázható projektekről 
egyeztetnek az önkormányzattal. Végül Czunyiné dr. Bertalan 
Judit országgyűlési képviselő, kormánybiztos a mintegy 185 

ingatlant érintő, három utcát és rengeteg magánvagyont meg-
védő projekt költségeiről beszélt. Hangsúlyozta, hogy a most 
átadásra került beruházás a városvezetés jövőbe mutató stra-
tégiáját is fémjelzi. „Nem egy jelenlegi problémát kezel, hanem 
generációkon, évtizedeken át szóló városüzemeltetési, város-
fenntartási problémának a megoldására kérte a város a támoga-
tást” – emelte ki. Beszédében szó esett a szintén TOP-os projekt 
keretében kivitelezett, a metángázos kiserőmű létrehozásával 
kapcsolatos komplex energetikai beruházásról is. Emellett a csa-
padékvíz-elvezető rendszer korszerűsítésének fontosságát és 
szükségszerűségét is nyomatékosította, valamint az elkövetke-
zendő időszak beruházásait is megemlítette. 

A beszédeket követően a beruházás átadását szimbolizáló 
nemzeti színű szalagot is átvágták, lezárva ezzel egy, a település 
életében fontos szerepet betöltő projektet. Mára már az is kide-
rült, hogy a TOP Plusz program keretében Bábolna város csapa-
dékvíz-elvezetésének fejlesztése II. szakasza is megvalósulhat. 
A Radnóti és Kinizsi utca csapadékvíz-elvezető rendszere közel 
200 millió forintból újulhat meg.

ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ
növekszik, a gyermeklétszám pedig stagnál. Ahogy dr. Hor-
váth Klára polgármester fogalmazott, a család- és gyermek-
jóléti rendszerben az önkormányzat mindent megtesz annak 
érdekében, hogy a hátrányos helyzetű családokat segítsék.

– A Tata és Környéke Turisztikai Egyesület 2022. évi beszámoló-
jával folytatódott a képviselő-testület ülése, melyből kiderült 
egy 41 millió forintos idegenforgalmi pályázat megvalósítása 
is. Ennek során a Szabadidőparkban kerülnek kialakításra kü-

lönböző látványeszközök, illetve egy téglárium is, mely régi 
építőanyagokon és fotókon keresztül mutatja be a régi tég-
laplacc történetét.

– A Bábolna Városgazda Kft. is benyújtotta 2022. évről szóló be-
számolóját, majd a bábolnai energiaközösséghez kapcsolódó 
közbeszerzési tervet módosította a grémium. Zárt ülés kere-
tében ingatlanvásárlásról döntött a testület, illetve bábolnai 
rendezvényekről kaptak tájékoztatást a részvevők.

Dr. Horváth Klára polgármester a rendőröket, tűzoltókat, polgárőröket köszöntő ünnepségen beszélt a közeljövőben 
megvalósuló helyi beruházásokról, melyek pályázati forrásból valósulhatnak meg. Megköszönte Czunyiné dr. Bertalan 
Judit képviselő asszony hathatós segítségét, amit egy új nyertes projekt, a Radnóti és Kinizsi utca csapadékvíz elvezeté-
sének felújítása érdekében tett, mely a TOP plusz program keretében fog megvalósulni. Popovics György elnök úrnak is 
köszönetét fejezte ki a szintén TOP plusz keretében megvalósítható „Téglárium” megépítésének lehetőségéért. A régi, 
Bábolnán és környékén fellelt téglákat tartalmazó állandó kiállítási hely egyfajta történelmi betekintést enged majd 
térségünk építőanyagaiból a Szabadidőparkban. 

Két éve húzódó ügyek végére is most pont került képviselő asszony segítségének köszönhetően. Az egyik egy öthek-
táros területet érint a dr. Köves János út, Erzsébet liget kereszteződésénél, mely fákkal és aljnövényzettel benőtt terület. 
Ezt sikerült végre olyan helyzetbe hozni, hogy az önkormányzat öt helyi vállalkozás számára el tudja adni fejlesztéseik 
megvalósítása érdekében. Szintén hosszas bürokráciai folyamat végét jelenti egy két és fél hektáros terület értékesíté-
se két helyi cég számára raktárbázis fejlesztésének megvalósításához.
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Rendőröket, tűzoltókat és polgárőröket köszöntöttek
A tűzoltók védőszentje, Szent Flórián és a rendőrök védőszentje, Szent György napjához közeli időpontban ünnepli immár 
évtizedek óta Bábolna Város Önkormányzata a helyi és a Bábolnához köthető rendőröket, tűzoltókat és polgárőröket. 
Az idei ünnepi összejövetelre május 17-én a Szabadidőköz-

pontban került sor, ahová meghívást kaptak az Ács-Bábolna 
Rendőrőrs, az Ácsi Önkormányzati Tűzoltóság munkatársai, illet-
ve a Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület és a Bábolnai Polgárőr 
és Környezetvédő Egyesület tagjai.

Az egybegyűlteket dr. Horváth Klára polgármester köszöntöt-
te, külön kiemelten Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési 
képviselőt, Popovics Györgyöt, a megyei közgyűlés elnökét és 
Sári Ákos Donát megyei katasztrófavédelmi igazgatót. A város-
vezető beszédében méltatta a megjelent szervezetek tevékeny-
ségét, tolmácsolva a lakosság elégedettségét is.

Mint mondta, szerencsére nagyobb káresemények, komo-
lyabb bűncselekmények nem történtek Bábolnán, de a megelő-
zés érdekében mindegyik szervezetet évente anyagi támoga-
tásban részesíti az önkormányzat. Kiemelte az Interreg pályázat 
keretében megvalósuló programot, melynek keretében a jövő-
ben remélhetőleg bábolnai és a felvidéki Hidaskürt testvértele-
pülés önkéntes tűzoltói folytathatnak együttműködést. 

A térség országgyűlési képviselője, Czunyiné dr. Bertalan Ju-
dit az ünnepeltekhez szólva kiemelte, a rendőrök, tűzoltók és 
polgárőrök tevékenységének legfontosabb záloga a település 
nyugalma, a lakossági bizalom. „Néha az a legnehezebb és az a 
legfárasztóbb, amikor nem látványos a munka, egész egyszerű-
en csak jó, és ennek a stabilitását érezzük” – fogalmazott a kép-
viselő. Hangsúlyozta, a mindennapok nyugalma, ami az itt élők 
biztonságát, kötődését, és azt a fajta jól létét garantálja, amitől 
nyugodtan lehet Bábolnán élni nap mint nap. Képviselő asszony 
a város vagyoni értékeinek növekedését ecsetelte beszédének 

folytatásában. Amint azt hangsúlyozta, az itt ünnepelt szerveze-
tek mindennapos tevékenysége e tekintetben is jelentős és fon-
tos. Ehhez kapcsolódóan szólt Bábolna fejlődésének folytonos-
ságáról. Kiemelte, emlékszik arra az időszakra, amikor a 2010-es 
évek elején a villámárvizek miatt kellett a lakosság értékeit 
menteni, ennek megoldására már pályázatoknak köszönhetően 
megoldást nyújtottak. Végül ő is megköszönte a jelenlévőknek, 
hogy „vannak Bábolnáért és a térségért is dolgoznak.

Az ünnepség következő részében az elmúlt évben kifejtett ki-
emelkedő tevékenységéért elismerő oklevelet és ajándékot ka-
pott Böröcz József bábolnai önkéntes tűzoltó, az ácsi tűzoltóság 
részéről Gregovics József, Horváth Zoltán bábolnai polgárőr, va-
lamint az Ács-Bábolna Rendőrőrs parancsnoka, Pogrányi Zsolt.

Új igazgató a megyei katasztrófavédelem élén
Május elsejétől új vezető 

áll a Komárom-Esztergom 
Vármegyei Katasztrófavé-
delmi Igazgatóság élén, 
Sári Ákos Donát személyé-
ben, akit a rendőrök, tűz-
oltók és polgárőrök tisz-
teletére rendezett ünnepi 
vacsorán dr. Horváth Klára 
polgármester is bemuta-
tott a résztvevőknek.

A tapasztalt igazgató ko-
rábban több, mint 30 éven 
keresztül Győr-Moson-Sop-
ron Vármegyében teljesített 
szolgálatot. Először beosz-
tott tűzoltóként, majd gép-

kocsivezető, később szolgálatparancsnok volt hosszú ideig, az-
tán a Győri Hivatásos Tűzoltó Parancsnokság parancsnoka volt, 
később a győri kirendeltséget vezette több, mint hat évig, azt 
követően pedig az igazgató helyettesi beosztást látta el. 2023. 
május elsejétől nevezték ki megyénk katasztrófavédelmi igazga-
tóságának élére.

Sári Ákos Donát lapunknak elmondta, munkája típusát tekint-
ve Győr és Tatabánya struktúrája nagyon hasonló, ugyanúgy az 
M1-es autópálya közelsége sok munkát ad a bajtársaknak, illet-
ve az ipari parkok, ipari létesítmények biztonságos működését 
is szavatolni kell. Ennek megfelelően gépjárműparkjuk és felsze-
reléseik naprakészek, az állomány képzésénél a speciális, helyi 
sajátosságokat, is figyelembe veszik.

Igazgató úr mindemellett nagy figyelmet fordít a lakosság 
tájékoztatására, valamint a prevenciót segítő információk át-
adására is. Nyílt napokkal, valamint a gyermekek és iskolás 
csoportok számára nyitott szertárkapukkal várják a munkájuk 
iránt érdeklődőket. Kiemelten kezeli az önkéntes szervezetekkel 
történő együttműködést. Mint mondta, a vármegye 76 telepü-
lése közül mintegy 40 településen működnek önkéntes tűzoltó 
egyesületek, akik önállóan beavatkozva segítik a katasztrófavé-
delem munkáját.

Sári Ákos Donát amellett, hogy felsőfokú tűzvédelmi képesí-
téssel rendelkezik, műszaki tanári diplomája is van. Alapvetően 
műszaki beállítottságú ember, ugyanakkor érzékeny kollégái 
problémáira. Magánéletével kapcsolatban lapunknak annyit el-
árult, hogy a Győr melletti Nyúl községben él, feleségével két 
kamasz gyermeket nevelnek. Szabadidejében szívesen fut, ke-
rékpározik, családi programként szeretnek túrázni.
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„Aki megmenti egy ember életét, az egy egész 
világot ment meg”

Nyílt nap a bábolnai 
mentőállomáson

A Mentők napján és az Országos Mentőszolgálat 75. szü-
letésnapján, május 10-én a mentőállomások országszerte 
bepillantást engedtek mindennapi működésükbe. Nem volt 
ez másként a bábolnai mentőállomáson sem, ahol tárkányi 
és ácsi általános iskolásokat, valamint a helyi lovasiskola cso-
portjait fogadták.

A helyi mentősök a születésnap alkalmából minden évben ki-
nyitják kapuikat, hogy gyermekek és civilek is bepillantást nyer-
hessenek munkájuk szépségeibe. A különféle szimulációs játékok 
mellett ezúttal látványos kutyás bemutatóval és mini mentőmú-
zeummal is várták az érdeklődőket. A rendezvény pályaorientá-
ciós célt is szolgál, a nyílt napokon részt vevők kedvet kaphatnak 
ahhoz, hogy ezt a csodálatos hivatást válasszák. „Sokszor találko-
zom évekkel később olyan kollégákkal, akik valamikor bemutatón 
voltak nálunk, vagy elsősegélynyújtást tanultak nálunk. Visszaté-
rően és rendszerszerűen belépnek a mi szolgálatunkba'' – árulta 
el lapunknak Sáfrány Piroska, a bábolnai mentőállomás vezetője. 
A szakma rendkívüli hivatástudatot igényel, a nyílt napokkal pe-

dig segítik, hogy az élmények hatására többen váljanak nyitottá 
e nehéz foglalkozás iránt. „Hivatástudat, elköteleződés, szakmai 
szeretet. Ezek mind-mind fontos alappillérei a mi munkánknak… 
Ezt fél szájjal, fél szívvel nem lehet csinálni.” – vallja a vezető. 

A gyermekek az izgalmas gyakorlati bemutatókon elsajátít-
hatták az elsősegélynyújtás alapjait, Fontos, hogy minél kisebb 
korban megismerjék a gyermekek az alapvető mozdulatsorokat, 
hiszen a segítségnyújtás nem korhoz kötött. A tanultakról később 
egy TOTO-n adtak számot, mely során a helyes válaszokért apró 
jutalom járt.

 A mini mentőmúzeumon keresztül a régmúlt időkbe is bepil-
lantás nyerhettek a korabeli egyenruhákon, jármű maketteken és 
könyveken át. A nap másik látványos pontjának a kutyás bemu-
tató ígérkezett, ahol a diákok megfigyelhették, hogy okosságával 
és fegyelmezettségével hogyan segítheti a mentők munkáját egy 
kiképzett mentőkutya. 

 A bábolnai mentőállomás két mentőkocsival, 24 órás szolgá-
lattal látja el feladatait nem csupán Bábolnán, hanem szükség 
esetén a település tágabb környékén is. A nyílt napot ezúttal is 
sikeresnek és eredményesnek tudhatták, hiszen a közel 150 fős 
gyermekcsoportok mellett civilek, felnőttek és gyermekek egya-
ránt kíváncsiak voltak az életmentő hivatással járó mindennapok-
ra.

További eszközökkel gyarapodtak tűzoltóink
A Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egye-

sület Németh István elnök irányításá-
val tevékenységét önkéntesen, min-
denféle térítés és egyéb anyagi, tárgyi 
ellenszolgáltatás nélkül végzi. Az ala-
pítókkal és az elmúlt évek során csatla-
kozott tagokkal sokat erősödött, fejlő-
dött a közösség.

A tűzesetek felszámolása mellett jel-
lemzően viharkárok, közúti közlekedési 
balesetek következményeinek felszámo-
lása képezi fő feladataikat. Testi épségük 
megóvása érdekében elengedhetetlen 
a szabályos védőruházat viselése, eszkö-
zök, szakfelszerelések alkalmazása. Azon-
ban beszerzésük komoly anyagi forrást 
igényel, ezért megragadnak minden le-
hetőséget, hogy különböző pályázatok 
útján tudják ezeket a speciális eszközö-
ket, felszereléseket beszerezni. 

Az elmúlt évben három pályázaton in-
dultak és mindhármon sikerült forrást 
nyerniük eszköz beszerzésre. A BM OKF 
pályázatán 818.980.- forint értékben egy 
nagy teljesítményű búvárszivattyúval 

gazdagodott az egyesület eszközparkja. 
A Magyar Falu Program Falusi Civil Alap 
keretében „Civil közösségi tevékenységek 
és feltételeinek támogatása” tárgyban 
kiírt pályázaton (FCA-KP-1-2021/3) védő 
felszereléseket, speciális eszközöket, 
szakfelszereléseket sikerült beszereznie 
az egyesületnek 2.000.000.- forint érték-
ben. A Nemzeti Együttműködési Alap 
„Helyi és területi hatókörű civil szerveze-
tek támogatása” tárgyban kiírt pályázaton 
egy speciális mentőhordágyat, egy spe-
ciális mentőszerszámot és egy speciális 
kereső- kutató lámpát sikerült beszerez-
niük összesen 350.000.- forint értékben. 
Ezekkel az eszközökkel nagyobb bizton-
ságban, nagyobb kapacitással, magasabb 
képességekkel, gyorsabb reagálási idővel 
tudják végezni tűzoltási, életmentési, mű-
szaki mentési tevékenységeiket. Az egye-
sület itt szeretné megragadni az alkalmat, 
hogy megköszönje Bábolna Város Önkor-
mányzatának, a helyi vállalkozásoknak, 
magánszemélyeknek az egyesület szá-
mára nyújtott támogatásokat, pénzesz-
közöket, beszerzett tárgyi eszközöket. 

Sajnos a jelenlegi gazdasági és geopo-
litikai helyzet az egyesület gazdálkodá-
sára is komoly hatással van. Jelentősen 
megnövekedtek a fenntartási költségeik, 
a biztosítási díjak, a kötelező felülvizsgá-
latok díjai, az üzemanyag költségek. Kérik, 
hogy akinek lehetősége van, bármely mi-
nimális összeggel vagy az SZJA 1 % feletti 
rendelkezéssel támogassa az egyesület 
költségvetését. Az egyesület folyószámla 
száma: OTP 11740016-20002516, Adószá-
ma: 18607279-1-11.
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Megújított hidaskürti testvértelepülési szerződés
A felvidéki Hidaskürttel 1997. március 15-én kötött testvértelepülési szerződést Bábolna Popovics György, akkori 
önkormányzati képviselő, ma megyei közgyűlési elnök kezdeményezésére. Akkor népes bábolnai küldöttség látogatott 
Hidaskürtre, ahol Rózsár Tibor és Kovács József polgármesterek aláírták a két község testvértelepülési dokumentumait.  
A helyi civil szervezetek és művészeti csoportok emlékezetes műsorokkal emelték az ünnepi alkalom színvonalát.
Az önkormányzati kapcsolattartás mellett az idők folyamán 

civil és személyes ismeretségek is kialakultak. Kezdetben a két 
település fiataljai szerveztek közös programokat, vagy vettek 
részt egymás rendezvényein, majd a két település óvodája és 
nyugdíjasklubja évenkénti találkozói adták, adják a testvérkap-
csolat alapját. 

2017. március 15-e volt a testvértelepülési szerződéskötés 20. 
évfordulója. A két önkormányzat vezetői és képviselői Bábol-
nán találkoztak, hogy aláírásukkal megújítsák és megerősítsék 
a 20 évvel ezelőtt született dokumentumot. A járványidőszak 
korlátozásai miatt a 25 éves szerződést csupán egy évvel ké-
sőbb erősíthette meg a két település. Az ünnepi alkalom kap-
csán hidaskürti nyugdíjasok látogattak Bábolnára május 25-én. 
A népes delegáció rövid reggelit követően Tatára kirándult, 
ahol bábolnai barátaikkal találkoztak, és városnéző kisvonaton 
utazva tekintették meg a vizek városát. Délután már a Bábol-
nai Szabdidőközpont adott otthont a találkozónak, ahol rövid 
filmes visszaemlékezést követően dr. Horváth Klára bábolnai 
és ifjabb  Rózsár  Tibor  hidaskürti  polgármester  aláírásukkal 
ismét megerősítették a két település testvérkapcsolatát. Ahogy 
Rózsár Tibor fogalmazott, itt már nemcsak egy kapcsolatról van 
szó, hanem összetartozásról, hiszen egy-egy látogatást nagy vá-
rakozás, készülődés előz meg már hónapokkal korábban, a talál-
kozások pedig családias, bensőséges hangulatúak. A szerződés 
megújítása azért lényeges, mert új pontot, új lendületet ad egy 
kapcsolatnak, ebből tudnak újra építkezni, fejlődni, figyelve a 
hagyományokra is. Dr. Horváth Klára bábolnai polgármester sze-
rint a mindennapok munkájából időnként jó egy kicsit megáll-

ni és megünnepelni azt az együttműködést, azokat a sikereket, 
melyek az eltelt huszonhat esztendő Hidaskürt és Bábolna közti 
kapcsolattartását szimbolizálják. Ugyanakkor előretekintenek, 
hiszen új, közös elképzeléseket is megfogalmaztak, melyeket 
pályázati lehetőségek igénybevételével szeretnének megvalósí-
tani. Ilyen például a két település önkéntes tűzoltóinak leendő 
együttműködése, illetve a kisközösségek kapcsolattartásának 
erősítése.

Az ünnepi alkalom fényét a bábolnai idősek örömtánc cso-
portjának fellépése emelte, majd táncmulatsággal folytatódott 
a testvértelepülési találkozó.

Bábolna új testvérvárossal,  
a csehországi  
Zlatá Koruna-val gazdagodott

Bábolna Város Polgármestere, Dr. Horváth Klára és Zlatá Koruna 
cseh község Polgármestere 2023. május 8-án aláírták a testvérte-
lepülési megállapodást Magyarország Csehországba akkreditált 
nagykövete, Baranyi András jelenlétében. A megállapodás célja, 
hogy erősítse a két település közötti baráti kapcsolatokat, valamint 
elősegítse a kulturális, gazdasági és turisztikai együttműködést. A 
testvértelepülési megállapodás keretében a két település rendsze-
resen fog szervezni közös programokat a lakosság, a civil szerveze-
tek és önkormányzati intézmények számára, illetve közös európai 
uniós és visegrádi alapból finanszírozott projekteket valósítanak 
meg. A megállapodás aláírását megelőzően II. világháborús em-
lékművet és katonasírt koszorúzott meg a két polgármester, majd 
cseh-magyar kulturális programokon vettek részt.

dr. B. J.



bábolnai fórum 2023. június

www.btv.hu 9

Újra gáláztak a Cseperedők
Ismét fergeteges előadás várta április 23-án a Szabadidőközpontban mindazokat, akik ellátogattak a Cseperedők 
Néptánccsoport 28 éves gálaműsorára.
A néptánccsoport alapítói, Bors Erika és 

Török Sándor egy évvel ezelőtt adták át 
a stafétát utódaiknak, Török Mártonnak, 
Tóth Georginának, valamint Unger-Tres-
csik Hannának. Az azóta eltelt időben a 
fiatalok bizonyították, hogy méltón viszik 
tovább a csoport életét, kik között a leg-
apróbbaktól kezdve a nagyokig minden 
korosztály képviselteti magát. Jelenleg 
négy csoportban működnek, 55-60 fővel. 
A legnépesebb csoport az apró ovisoké, 
az ő körükben nagyon nagy népszerű-
ségnek örvend a néptánc. Az autentikus 
műfaj és a csoport iránti szeretet egészen 
felnőtt korukig elkíséri őket: a nézőkö-
zönség és a csoport szeme előtt felnőve 
az évek telésével a kicsikhez, majd a kö-
zépsőkhöz, végül a nagyokhoz csatlakoz-
hatnak. 

Az egyes csoportok közötti átjárást az 
életkor mellett a tánctudás is meghatá-
rozza. Bár vannak, akik időközben lemor-
zsolódnak, a táncért való rajongás akkora, 
hogy többeket a munka világa, valamint 
a családalapítás sem tántorít el abban, 
hogy részt vegyenek az órákon és a pro-
dukciókban. A visszatérő fiatalok nem 
csupán példaképül szolgálnak a kisebbek 
számára, hanem közreműködésükkel a 
csoportvezetők munkáját is segítik. 

A gálaműsoron a nézőteret színültig 
megtöltő közönség sem hozta zavarba a 
gyermekeket, pedig voltak, akik életük-
ben először tapasztalták meg a nézők 
előtti fellépés izgalmát.  „Igyekeztünk be-
léjük sulykolni azt, hogy nem kell izgulni, 
mindent úgy kell csinálni, mint a próba-

teremben. Magukénak érzik ezt az egé-
szet. Azt gondolom, hogy ez tükröződött 
a színpadon, ezért volt olyan természe-
tes, hogy ők színpadra állnak'' – véli Tóth 
Georgina. A legkisebbeket kezdetben 
mondókákkal, népi játékokkal vezetik rá 
a népzene ritmusaira és a néptánc világá-
ba. Később egyszerűbb motívumok segít-
ségével ismerkednek meg a tánc alapjai-
val, majd ezt bővítve sajátítják el a magyar 
népművészet ritmikus mozdulatsorait, a 
különféle tájegységek táncstílusait. 

A gála során előadott koreográfiák a ve-
zetők munkáját dicsérik: az adott táncstí-
lus lépéseit szabadon variálva, a táncteret 
kihasználva, de a csoport tudására és ké-

peségeire igazítva születtek meg az egyes 
előadások. „Erre egy nagyon jó példa a 
mostani új koreográfiánk, ugyanis ez egy 
nagyon kötött táncrend. Széken táncren-
deket táncolnak, megvan, hogy mi után 
mi következik. Nem nagyon szokták szín-
padra vinni, mert a nézők számára nem 
annyira mutatós… Ezzel próbáltunk most 
megbirkózni úgy, hogy a nézők számára 
is egy mutatós koreográfiát csináljunk a 
székiből. Itt egy kicsit meg kellett bontani 
a teljesen tradicionális formákat és motí-
vumokat” – árulta el Török Márton. 

A talapalávalót idén is a Rojtos Együt-
tes szolgáltatta számukra, régi barátságot 
ápolnak a Cseperedőkkel. 

„A hagyomány nem a hamu őrzése, „A hagyomány nem a hamu őrzése, 
hanem a láng továbbadása!”hanem a láng továbbadása!”
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Új dekorációk teszik még élvezetesebbé az olvasást 
Hetekig tartó tevékenykedés előzte meg a Városi Könyvtár újranyitását. A művelődési intézményt a fűtésszezon végével 
ismét a megszokott rendben, teljesen megújulva vehetik igénybe a város irodalomkedvelői. 
A könyvtár munkatársai kreatív, szorgos munkája hozta létre a 

„Könyvek erdeje” fedőnevű dekorációt, melyet ünnepélyes kere-
tek között mutattak be a város vezetőségének és a nagyközön-
ségnek. A meglepetések sora már a bejáratnál kezdetét vette, 
ahol a város több pontjára is nagy népszerűségnek örvendő 
alkotásokat készítő Kővári Ferenc gyönyörűen megmunkált ko-
vácsoltvas „könyvkukaca” várja az olvasni érkezőket. Az ajtón be-
lépve könyvfelajánlásokból készített „zsákbakönyv” pultról min-
denki kedve szerint választhat egy-egy csomagocskát, melynek 
tartalma csak hazaérve derül ki. Az egyik teremben úgynevezett 
„Bookflix” polcon mutatják be a népszerű streaming szolgálta-
táson látható filmekkel, sorozatokkal kapcsolatban megjelent 
köteteket. A keresést az ABC sorrendet jelölő, szintén új külsőt 
kapott táblácskák segítik. Az olvasószobában egy denevéres 
könyvbarlangban bújhatnak el a külvilág elől, és mélyedhetnek 
el a fantasztikus történetekben az olvasók. Az erdők élővilága 
mellett a vízi vadon állatai, halak, teknősök és a népszerű mese, 
a Spongyabob figurái is kreatív installációkban köszöntik a 
nagyközönséget. A nagyterembe belépve egy fa lehulló levelei 
töltik meg zöld színnel és élettel a helyiséget. A baglyok, ma-
darak, gombák és virágok mellett még egy vonuló hangyaraj is 
gazdagítja a látnivalókat. 

A Könyvtár munkatársai a gyermekek számára egy teljesen át-
rendezett teremmel készültek: a vidám figurákkal díszített helyi-
ség sátras olvasósarokkal és egy, Szepesi Tamásné által készített 
tündérlakkal csalogatja az olvasni vágyó apróságokat.

„Azt hiszem, hogy minden azzal  
kezdődik, hogy az ember szeret olvasni.” 

Könyvtári beszélgetés Karády Anna írónővel
A megújult könyvtár egy különleges rendezvénnyel nyitotta meg kapuit április 28-án. A jól sikerült programon Karády 
Anna írónőt, a nagy sikerű Füredi lány-trilógia szerzőjét látták vendégül.

Az írónő történelmi jellegű, de mégis szórakoztató irodalmi 
művei Bábolnán is nagy népszerűségnek örvendenek. Nem 
meglepő tehát, hogy az író-olvasó találkozón szép számmal 
jelentek meg az érdeklődők. A találkozón a kötetek dedikálása 

mellett Veresné Szkocsek Mária folytatott ér-
dekfeszítő beszélgetést az írónővel.

Karády Anna jogászként végzett, elmondá-
sa szerint már ekkor is az irodalom és a törté-
nelem mellett a magyar állam- és jogtörténet 
szerepelt kedvenc tárgyai között. Műveiben 
nagy szerepet kap a történelem, a tanulás 
során elsajátított ismereteket regényeibe is 
belefűzte, precízen ötvözi a régmúlt tényeit a 
szórakoztató irodalommal.  „Én mindig arról 
fogok írni, amiről gondolkodom” – vallja Anna. 
Regényeiben különböző korokat, például a 
császárkort vagy a XX. század elejét eleveníti 
fel. Elmondása szerint a történelmi korszakok 
mellett az egyes helyek szellemei is nagy ha-
tással vannak rá. „Ott járok, és úgy érzem, hogy 
a hely megszólít” – avatta be az olvasókat a 
könyvek születésének körülményeibe. 

Anna jelenleg is serényen dolgozik nemré-
giben kiadott könyve, a Zserbó folytatásán. Eddig megjelent 
köteteit a Bábolna Városi Könyvtár polcain is megtalálhatják az 
érdeklődők.
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Akik meglátták a másik félben a nagy ŐT
50 év szeretetben, boldogságban

Szeretet, ragaszkodás és tolerancia - ezzel a három szóval lehetne leginkább jellemezni Kővári Ferenc és Strumpf Erzsébet 
házasságát, mely már immár 50 éve tart. Az emberöltőnyi boldogságot május 19-én városunk polgármestere  
és anyakönyvvezetője előtt pecsételték meg, ismét örök hűséget fogadva egymásnak. 
Erzsébet és Ferenc fiatalon, 15 és 18 

évesen, még szinte gyerekként ismer-
kedett meg. Szerelem volt első látásra. 
A katonaság, valamint a szülői engedély 
szükségessége sem állhatta útjukat, há-
rom évvel később, 1973-ban szerényen, 
de felhőtlen boldogsággal a szívükben 

kötötték össze életüket Ászáron. Később 
három gyermekükkel kitartó, szorgos 
munka eredményeként végül 1980-ban 
költözhettek Bábolnára. Gyermekeiket 
közös szeretetben és gondoskodásban 
nevelték együtt, a nehézségeket leküzd-
ve. Féltő szeretettel tanították őket tisz-

tességre, becsületességre, ahogy teszik 
unokáikkal is. 

Életükben fontos szerepet töltött be a 
munka szeretete, még idősebb korban is. 
Kovácsoltvas és horgolt alkotásaikat min-
den évben csodálhatjuk a helyi alkotók 
tárlatán, bekapcsolódva ezzel városunk 
közösségi életébe.

Szerelmük titka az egymásra való oda-
figyelés: már egy-egy pillantásból tudják, 
hogy a másik mire gondol, mit érez. Kap-
csolatukban nagy szerepet játszik a türe-
lem és a megértés. Ha látják, hogy egyikük 
rosszkedvű, vagy mérges, akkor tudják, 
hogy valamelyiküknek engedni kell. A 
problémákat is mindig megbeszélik, nem 
fekszenek le haraggal a szívükben.  „Fi-
gyelni kell egymásra, hogy békességben 
tudjunk élni.” – tanácsolja Erzsébet. 

 Szerelmük – alkotásaikhoz hasonlóan – 
példaként szolgálhat, értéket képviselve 
és közvetítve a jövő generációi számára.

Különleges találkozónak adott otthont városunk
 Városunkban ünnepelte a Magyar Költészet Napját az „Életet az éveknek” Komárom-Esztergom vármegyei nyugdíjas 
szervezet, melynek a bábolnai Idősek Klubja is hosszú évek óta aktív tagja. A megye nyugdíjasai legutóbb a Tardoson 
megrendezett sportnap keretében találkozhattak, így a viszontlátás öröme is emelte az ünnepi alkalom fényét.
 Berkesné Szűcs Ágnes, a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ 

intézményvezetője a szervezet vezetőségének tagjaként is tevé-
kenykedik, a szervezés során pedig társaival az egyre magasodó 
útiköltségeket is figyelembe véve döntöttek úgy, hogy ezúttal 
Bábolnán tartják mindig nagy sikert arató összejövetelüket. A 
találkozón a költészet játszotta a főszerepet, azonban a szer-
vezők a gyönyörű verseken kívül Senior-örömtánccal, mesével 
és zenével várták a megye szépkorúit. Mindezek mellett a bá-
bolnai intézmény is bemutatkozhatott, és az Idősek Klubjának 
aktív, dolgos mindennapjaiba és városunk szépségeibe is be-
avatták az ide érkezőket. „Nem titkolt célom volt, hogy - mivel 
most tartottuk ezt a rendezvényt először Bábolnán, és Győr-Mo-
son-Sopron Vármegyéből is érkeztek vendégek – bemutassuk 
a települést, ahol élünk, hogy mennyi szépséget rejt városunk. 
Büszkék vagyunk arra, hogy ilyen aktívak a bábolnai nyugdíja-
sok, akik szívesen vesznek részt akár sportos rendezvényeken, 
de szívesen vállalják, ha főzni, sütni kell, vagy akár verset mon-
dani.” – árulta el Ágnes. Nagy sikert aratott a Senior örömtánc 
bemutató, melyet az idősek valóban örömmel táncolnak Török 
Sándor irányítása mellett. 

A Költészet napi összejövetel jó apropót szolgáltatott arra is, 
hogy a megye nyugdíjasai megmutathassák, hogy szellemileg 
mennyire frissek és mennyire otthon vannak az irodalomban.
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Ismét eljött a búcsú ideje Elköszöntek a végzős pettkósok
Május eleje mindig izgalmas időszak a Kisalföldi ASzC Pettkó-Szandtner Tibor Lovas Szakképző Iskola és Kollégium 
életében: a ballagás, valamint a szakmai vizsgák tartják lázban az iskola diákseregét. A hagyományoknak megfelelően 
a leköszönő végzősök ezúttal is rendkívüli, az iskolához méltó módon búcsúztak a május 5-én megrendezett 
lovasballagáson. 

Az ünnepség az intézmény előtt vette kezdetét, ahol a balla-
gók az immár öt éve álló patkó-fára üthették fel az osztályuknak 
emléket állító lópatkót. Mint azt Jónás Melinda igazgatónőtől 
megtudtuk, az idei évben négy osztály ballagott: ebből három a 
gazda-lovász szakirányban, egy osztály pedig belovagló képzés 
során sajátította el a szakma rejtelmeit. Ezután a meghatottság-
tól csillogó szemek játszották a főszerepet a lovaspályán, ahol a 
szívhez szóló beszédeket követően lovasműsorral készültek szü-
leiknek, meghívott vendégeiknek. A látványos fajtabemutató és 
a zenés karüsszelek mellett fogathajtó, valamint díjugrató pro-
dukcióknak is tapsolhatott a közönség.  A repertoárból termé-
szetesen nem maradhatott ki a felvonulás sem, mely során az 53 
végzős lóháton, a települést körbejárva búcsúzott el Bábolnától, 
mely három tartalmas éven át második otthonukként szolgált. 
Végül a Ménesbirtok udvarán a legjobb lovasoknak járó díszsza-
lagot is megkapták.  

A ballagás után a végzősökre az elkövetkezendő hetekben 
még egy interaktív, az új szakmai jegyzék előírásai alapján on-

line módon teljesített szakmai vizsga és a vizsgáztató helyszín 
által összeállított projektfeladat teljesítése, valamint a portfólió-
juk megvédése várt. Mindezeket azonban pedagógusaik magas 
szintű felkészítésének hála magabiztosan teljesíthették. 

A szakmai vizsgák alól négy tanuló felmentést kapott, szá-
mukra a Szakma Kiváló Tanulója Versenyen nyújtott kiemelkedő 
teljesítmény hozta meg a jeles bizonyítványt. A Szakma Sztár 
Fesztivál keretein belül április 24-e és 26-a között rendezték meg 
mintegy 72 szakma tanulóinak országos versenyét. A gazda-lo-
vász szakirány résztvevői között a Vácon megrendezett verse-
nyen most is ott voltak a Bábolnán működő lovasiskola növen-
dékei is, és ha már ott voltak, hagyományaikhoz híven kiválóan 

teljesítettek. Mi több, Hujacz Judit Laura a dobogó legmagasabb 
fokára állhatott fel, a négy fős csapatból pedig Mészáros Blanka, 
Kiss Véda Vénusz és Csécsi János is remekül helytállt Ráski Péter 
tanár úr vezetésével.

Év végén az óvodában Megható műsorokkal búcsúztak a ballagó ovisok
A nevelési év végének közeledtével a Bábolnai Százszorszép 

Óvoda és Bölcsőde csoportjai műsorokkal készülnek, hogy meg-
mutassák szüleiknek, hozzátartozóiknak, milyen mondókákat, 
dalokat, verseket, drámajátékokat tanultak év közben. Különö-

sen azok számára fontos pillanatok ezek, akik elhagyják az óvo-
dát, szeptembertől már az általános iskola elsősei lesznek.

Az intézményből 39 ballagó kisgyermeket búcsúztattak el – 
tájékoztatta lapunkat Lipótné Horák Valéria intézményvezető. 
Három csoportba jártak az apróságok, legtöbben a Méhecskés 
csoportból ballagtak, de voltak búcsúzók a Pillangós és Zöld cso-
portból is. A ballagó csoportok műsoraikkal megható pillanato-
kat szereztek szüleiknek, hozzátartozóiknak és óvónőiknek is.

Az óvodavezető azt is elárulta, jelenleg 25 beiratkozó kisgyer-
meknél tartanak, de várnak még olyanokat, akik később költöz-
nek a településre és jelezték beíratási szándékukat. A Méhecskés 
csoportba érkeznek legtöbben, ahol tiszta kiscsoportot indíta-
nak. A bölcsődéből 9 kisgyermek érkezik az óvodába, helyükre 
már megvannak az érkezők, de várólistán is sorban állnak az 
igénylők.
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Élményekkel hívogatták iskolába a leendő elsősöket

A Bábolnai Általános Iskolában már évek óta hagyomány, 
hogy a ballagó ovisokat vendégül látják az intézményben. Az 
úgynevezett „Iskolába hívogató” rendezvény célja, hogy a kicsik 
szeptemberben ne teljesen idegen környezetbe érkezzenek. „A 
hívogató az óvoda-iskola átmenet megkönnyítésére szolgál. A 
gyerekek úgy érkeznek szeptemberben, hogy ismerik az épüle-
tet és ismerik a tanító néniket. Ez segíti, megkönnyíti a legelső 
tanítási napot” – hangsúlyozta a nyílt nap fontosságát Bajcsainé 
Hajagos Ildikó intézményvezető. 

A gyermekek az egyes termeket önállóan, felszabadultan fe-
dezték fel, majd a játékos feladatok megoldásával talpraesettsé-
gükről is tanúbizonyságot tettek. Az idei tanévtől már Horváthné 
Bakos Beáta jóvoltából az angol nyelvvel is megismerkedhettek, 
szintén egy játékkal teli foglalkozás keretében. Aki már most 
kedvet kapott a nyelvtanuláshoz, annak a tanévben az elsősök 
számára meghirdetett angol vagy német nyelvű „szakkör” nyújt 
lehetőséget a játszva tanulásra. Az örökmozgó apróságok szá-
mára a Sportcsarnokban ügyességi akadálypályával is készültek. 
A foglalkozások a pedagógusok számára is fontos információkat 
tartogattak: habár messzemenő következtetéseket természete-
sen még nem tudtak levonni, de játék közben megfigyelhették 
a gyermekeket, egyéni képességeiket, készségeiket. 

A gyermekeket szüleik is elkísérték, őket a beiratkozási szülői 
értekezlet során fontos információkkal látták el, miközben cse-
metéik a pedagógusok segítségével feltérképezték az iskolát. A 
hívogató nem csupán egy kreatív, fejlesztő délutánként szolgált, 
hanem a szocializációt is segítette, hiszen a bábolnai és a banai 
óvodások eddig nem ismerték egymást.  

Április 20-án és 21-én az iskolai beíratást is megtartották, így a 
kicsik szeptembertől immár elsős nagylányként és nagyfiúként 
léphetik át ismét az iskola kapuját.

Mindent a környezetvédelemről 
Madarak és fák napja az óvodában

Madárcsicsergéssel és fákkal körülvéve emlékeztek meg vá-
rosunk óvodásai május 10-én a Madarak és fák napjáról. A Bá-
bolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsődében a hagyományaikhoz 
híven idén is egy egész napos, tartalmas és élményekkel teli ren-
dezvénnyel ünnepelték a természetet. 

A már évek óta úgynevezett madárbarát óvodaként működő 
intézményben a jeles napokon kívül is nagy szerepet kap kör-
nyezetünk megismerése, védelme. Idén egy interaktív színházi 
előadással vette kezdetét a program, melynek során a gyerme-
kek játékos, szórakoztató formában szerezhettek ismereteket 
a természetről, annak megóvásáról és arról, hogy hogyan kell 
viselkedni, játszani a szabadban. Az óvoda nevelési tervében 
figyelmet fordítanak erre a témakörre is, így az apróságok ruti-
nosan reagáltak a mese során felmerült kérdésekre. „Nálunk már 
szokás, hogy ezt a kultúrát, ezt a viselkedésformát folyamatosan 
átadjuk nekik – és ezáltal szüleiknek is –, hogy ha elmennek ki-
rándulni a természetbe, akkor ott hogyan illik és kell viselkedni: 
ne szemeteljenek, ne kiabáljanak, óvják a madarakat, a kisálla-
tok élőhelyeit – hangsúlyozta Lipótné Horák Valéria intézmény-
vezető.

Szintén ennek a felelevenítését szolgálta a délutáni kerékpár-
túra, ez alkalommal is a szabadidőparkba kerekeztek az ovisok 

szüleikkel. Az óvodavezető elmondása szerint a szülők effajta 
közreműködése nem újkeletű, hiszen sokan a mindennapokban 
is kerékpárral vagy gyalog hozzák gyermekeiket az óvodába, ez-
zel is hozzájárulva a környezettudatos életmódhoz. 

A Szabadidőparkban hét, izgalmas feladatokkal teli állomás 
várta az apróságokat. A kreatív játékok során nem csupán az 
ügyességüket, de tudásukat is próbára tehették, összegyűjtve a 
jutalmul járó pecséteket. Végül finom uzsonnával és innivalóval 
zárták az élményekkel teli napot. 

NYÁRI SZÜNET AZ ÓVODÁBAN ÉS BÖLCSŐDÉBEN!
Tájékoztatjuk a Tisztelt Szülőket, hogy a Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde
2023 július 31-től augusztus 18-ig zárva tart.
Nyitás: Agusztus 21-én, még összevont csoportokban, ügyeleti rendszerben augusztus 25-ig.
Augusztus 28-tól saját csoportjukban várjuk óvodásainkat. Jó pihenést, kellemes nyarat kívánunk!

Lipótné Horák Valéria intézményvezető
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IGAZGATÁSI SZÜNET
A HIVATALBAN

A képviselő-testület döntése alapján  
a Bábolnai Közös Önkormányzati Hivatalban

2023. július 24-30. között, és 
2023. augusztus 14-20. között

IGAZGATÁSI SZÜNET  
KERÜL ELRENDELÉSRE.

Ezen időszak alatt kizárólag  
a halálesettel kapcsolatos halaszthatatlan 

ügyek intézésére kerül sor.

Ügyeleti telefonszám:  
06-20/284-78-98

dr. Bacsárdi József jegyző s.k.

GLS automata Bábolnán
Bábolna Város Önkormányzata tájékoztatja a Tisztelt La-

kosságot, hogy a Toldi Miklós utca 26. szám alatt a Packeta 
Z-BOX csomagautomata helyére GLS automata került elhe-
lyezésre.

A Packeta Hungary Kft. tájékoztatta hatóságunkat, hogy a 
Packeta Z-BOX csomagautomatát, nem lehetséges optimáli-
san és gazdaságosan üzemeltetni/kiszolgálni, így az Önkor-
mányzattal kötött szerződést felmondták. 

Az újonnan elhelyezett GLS automata a helyi lakosoknak 
nyújt kényelmi szolgáltatást. A csomagautomaták előnyei, a 
24 órás elérhetőség, könnyű megközelíthetőség és saját idő-
beosztás. 

Tisztelettel:  dr. Horváth Klára polgármester
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Kedves Bábolnai Lakosok,  
Katolikus Hívők, Vállalkozók,  
és minden jószándékú Bábolnai!

A bábolnai katolikus templom éptett örökségünk ré-
sze. Régen templomunk a Ménesbirtok része volt. Ők 
építették és gondoskodtak róla, az államosítás után ke-
rült a plébánia tulajdonába. 

A többszáz éves templom felújítása szükségessé vált. A 
tető és a torony szerkezete az idők folyamán nagyon rossz 
állapotba került. A felújításhoz szükséges támogatást állami 
pályázatból kaptuk, 15 millió forintot. Ez az összeg az alapja 
a felújítás megkezdésének. A tervek elkészültek a felújítás-
hoz, amit önerőből finanszíroztunk, támogatást kértünk az 
egyházmegyétől is. A megnövekedett építőanyag árak miatt 
a pályázati pénz a munkálatok elvégzésére nem elegendő.

Kis közösségünk segítség nélkül nem tudja felújítani a 
templomot. A felújítást tovább halogatni nem lehet. Tiszte-
lettel kérjük, hogy lehetőségéhez mérten adományával Ön 
is segítse a templom felújítását.

Adományaikat a következő módon tudják eljuttatni hoz-
zánk:

– banki átutalással (OTP Bank, jogosult neve: Római Ka-
tolikus Egyházközség Bábolna, számlaszám: 63200092-
15903239

– készpénzes befizetés, személyesen a sekrestyében
Banki utalásnál kérjük, a közlemény rovatba tüntessék fel, 

hogy „templom felújítása”.
Az adományról igény esetén igazolást tudunk kiadni.

Minden jólelkű adakozót a Jóisten sokszorosan  
áldjon meg! Milus Ferenc plébános

Változik a hulladékgazdálkodás Magyarországon 
2023. július 1. napjától!

A MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt., mint koncessziós 
társaság 2023. július 1-jétől látja el az évente mintegy 5 millió 
tonna települési (lakosságtól és intézményektől, gazdálkodó 
szervezetektől származó háztartási és háztartásihoz hasonló) 
hulladék begyűjtését és kezelését. Ezen túl elindítja a hazai 
kiterjesztett gyártói felelősségi rendszert (EPR), megszervez-
ve az e rendszer hatálya alá tartozó termékkörökből származó 
hulladékok hulladékgazdálkodási feladatait is.

Július 1-jétől megszűnik az önkormányzatok hulladék-
gazdálkodási alapfeladata, ezt a koncessziós társaság ve-
szi át. A jelenlegi közszolgáltató cégek a MOHU Zrt. alvál-
lalkozóiként látják el a hulladékgazdálkodási feladatokat.

Az önkormányzatoknak a hulladékgazdálkodással kapcso-
latban alkotott önkormányzati rendeletüket hatályon kívül 
kell helyezni.  Előkészületben van egy olyan kormányrendelet, 
amely ezeket a helyi hulladékgazdálkodási szabályozási terü-
leteket országos szintre szintetizálja, így az önkormányzat a 
jövőben a hulladékgazdálkodás feltételeit nem szabályozza.

A hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díj számlázá-
sáról, befizetéséről, összegéről  2023. július 1-je után fon-

tos változás lép életbe, melyről bővebb információval a 
jelenlegi közszolgáltató cégek adnak majd tájékoztatást!

Figyeljék hirdetési portáljainkat folyamatosan, tájékoz-
tatjuk Önöket a rendelkezésre álló információkról!
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RajzveRseny ovisoknak és iskolásoknak. A három utcában lezajlott csapa-
dékvíz-elvezetési beruházás kapcsán Bábolna Város Önkormányzata rajz-
versenyt hirdetett óvodások és iskolások számára. Sok-sok remek alkotás 
született, melyek közül a legjobbakat a két bizottság és a képviselő-testület 
tagjai választották ki. Az eredményhirdetésre az óvodában március 1-jén, 
az iskolában pedig március 2-án került sor.
nőnap alkalmából bábolnai férfiak köszöntötték a település hölgylakosait 
városunk központjában. Reggel nyolc órától késő délutánig 200 szál ger-
berával lepték meg a járókelő hölgyeket. A hölgyeket ünnepelték március 
8-án a Bábolnai Idősek Klubjában is. Elsőként Berkesné Szűcs Ágnes intéz-
ményvezető a nemzetközi nőnap történelmi jelentőségéről beszélt, majd 
átadta a szót az uraknak, akik a szavak és tettek mezejére léptek.
Ünnepi megemlékezés és koszoRúzás a nemzeti Ünnepen. Az 1848-49-es forra-
dalom és szabadságharc tiszteletére Bábolna Város Önkormányzata márci-
us 14-én délután a régi temetőben található emlékműnél tartotta ünnepi 
megemlékezését. Józsy Judit intézményvezető köszöntője után dr. Hor-
váth Klára polgármester osztotta meg ünnepi gondolatait az egybegyűl-
tekkel, majd Gál László, Latinovits-díjas versmondó idézte fel a forradalom 
és szabadságharc drámai pillanatait. Végül az ünnepség résztvevői az em-
lékhelynél koszorúzással rótták le tiszteletüket.
ismét a minőség játszotta a főszeRepet a Xv. bábolnai sonkafesztiválon. Áp-
rilis 2-án ismét ínycsiklandó illatok lepték el a lovaspálya melletti kiállítóte-
ret, az immár 15. alkalommal megrendezett Bábolnai Sonkafesztiválon. A 
Magyar Sonkalovagrend által minden évben húsvét előtt szervezett ese-
ményre az ország legtávolabbi pontjairól is érkeztek árusok és elégedett 
vásárlók egyaránt. Debreceni Tibor főszervező elmondása szerint a ter-
melők nagy része már több éve rendszeres kiállítója a Sonkafesztiválnak, 
portékáikat a vevők is keresik. „Aki itt van, az tényleg minőséget termel” 
– hangsúlyozta a főszervező. Az idei fesztivál is bővelkedett programok-
ban, hiszen a Marching Jazz Band, az Akkordeon Tánczenekar és a Boka 
Boogie Duo különféle zenei stílusban előadott műsorai is gondoskodtak 
arról, hogy a nézelődők jól érezzék magukat. A látogatók kézműves termé-
kekből, termelői finomságokból is válogathattak.
HúsvétRa készÜlődtek telepÜlésÜnk óvodájában április 5-én. A fiúk locso-
lóversekkel készültek, illatos kölnivel locsolták meg a lányokat, akik apró 
ajándékokkal jutalmazták őket. A csoportok az ovi udvarán is keresgélték 
az ott rejtőző csokinyuszikat és pirostojásokat, de voltak, akik élő nyuszival 
ismerkedtek.
Húsvéti móka a szabadidőpaRkban. Április 6-án, a nyuszi érkezése előtt iz-
galmas húsvéti tojásvadászatra invitálták a város gyermekeit a művelődési 
intézmény munkatársai. A Bábolna Városi Könyvtár, Művelődési és Sport-
központ lelkes dolgozói már húsvét előtt több héttel elkezdtek készülni az 
eseményre, összesen 700 darab tojást rejtettek el a Szabadidőpark minden 
pontján. A szeles időjárás ellenére is népes lurkósereg kutatott szorgosan 
a színes tojások után, amiket hármasával összegyűjtve finom csokitojásra 
válthattak be. A megtalált dekortojásokból egyet megtarthattak, kettő pe-
dig a város új tojásfáján lelte végső helyét, és a park díszeként szolgálhatott 
tovább. A szerencsések nyuszi formájú figurákkal is találkozhattak, melye-
ket extra ajándékként vihettek haza. 
Húsvét vasáRnap a bábolnai római katolikus templomban a feltámadás 
napi ünnepi szentmisét Milus Ferenc plébános celebrálta. Sebestyén Ka-
talin református lelkész hirdette az igét a protestáns templomban húsvét 
vasárnap délelőttjén. A református istentisztelet úrvacsorával ért véget. 
Szintén a bábolnai protestáns templomban tartották ünnepi istentisztele-
tüket az evangélikus hívők. A húsvéti gondolatokat Kiss Máté evangélikus 
lelkész tolmácsolta.
a tojásfestés és a locsolkodás Hagyományát elevenítették fel a Cseperedők 
Néptáncegyesület vállalkozó kedvű tagjai húsvét alkalmával. A lányok szor-

VISSZATEKINTŐ
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gos munkája nyomán készültek a hímestojások, a fiúk pedig megadták az 
igazi locsolás módját, különlegességképpen „saját költésű versikével” fű-
szerezve azt.
szakíts egy veRset józsef attila szÜletésnapján! A magyar költészet napját 
április 11-én, József Attila születésnapján ünnepeljük immár 1964 óta. Bá-
bolna művelődési intézményének munkatársai hagyományosan a telepü-
lés központjában, az árkádsor alatt magyar költők papírlapokra nyomtatott 
verseivel lepik meg az arra járókat. Aki talált magának kedvenc költeményt, 
leszakíthatta, hazavihette emlékbe, de voltak vállalkozó kedvűek, akik fel is 
olvasták azokat.
ápRilis 21-én a zöldségek, gyÜmölcsök keRÜltek középpontba váRosunk álta-
lános iskolájában. Húshagyó pénteken arra kérték a gyermekeket, hogy – 
lehetőségük szerint – a magukkal hozott tízórai ne tartalmazzon húsfélét, 
helyette pedig a nagyszünetben sok-sok finom zöldséget kóstolhattak. Az 
aulában kihelyezett plakátok a húsfogyasztás káros ökológiai hatásáról 
tartalmaztak fontos információkat. A környezetvédelem mellett egészsé-
günk megőrzésére is hatással van a húsfogyasztás csökkentése, egy-egy 
húsmentes nap beiktatása. A színes transzparensekkel a 7.a osztályosok a 
„Save the World!” elnevezésű versenyre is beneveztek, melyen húsmentes 
recepteket kellett összegyűjteniük.
a földet mi tesszÜk olyanná, amilyen! Évtizedek óta hagyomány már a Bá-
bolnai Általános Iskolában, hogy – a világ számos pontjához hasonlóan 
– április 22-én megemlékeznek a Föld napjáról. A pedagógusok az idei 
évben is ismeretterjesztő programokkal, vetélkedőkkel készültek a diákok 
számára. Minden tanórára jutott egy feladat, emellett minden évfolyam 
más-más témakört feldolgozó plakátokat is készített. Az iskola úgyneve-
zett ökoiskolaként működik, a Föld napja programjai mellet egy egész 
hetet is szenteltek a fenntarthatóság témájának. A diákok az elsajátított 
információk alapján az otthoni mindennapokon kívül az intézményben 
működő Energiajárőr-szolgálattal, valamint a szelektív hulladékgyűjtésre 
szolgáló konzolok segítségével az iskolában is aktívan tehetnek környeze-
tük megóvásáért.
kÜlönleges alkotás díszítette a bábolna váRosi spoRtcsaRnok emeleti galé-
Riáját. A kidobott konzervdobozokból, fémedényekből, zuhanytálcából és 
egyéb fémhulladákból álló, úgynevezett trash art stílusban készült instal-
láció a „sors kezének” köszönhetően éppen április 22-én, a Föld napján ke-
rült összeállításra a helyszínen. A szobrot tíz győri egyetemista hozta létre, 
megmutatva ezzel, hogy szemétből is lehet művészi alkotást összeállítani.  
Az építész, grafikus és formatervező hallgatók egy régi villanyórát is elhe-
lyeztek a szobor közepén, mellyel a modern kor nagymértékű energiapa-
zarlására hívták fel a figyelmet.
május első vasáRnapján az édesanyákat ÜnnepeltÜk. Az ezt megelőző héten 
óvodában, iskolában az apróságok anyák napi műsorokkal köszöntötték az 
ünnepelteket. Sok-sok évre visszanyúló hagyomány, hogy az ovisok ellá-
togatnak az Idősek Klubjába, hogy kedves előadásukkal a nagymamákat 
is köszöntsék. Ezúttal a Méhecskés csoport műsorának tapsolhattak nyug-
díjasaink.

az elmúlt időszakra
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REFORMÁTUS ISTENTISZTELETEK 
a bábolnai protestáns templomban

MINDEN VASÁRNAP  
10.30 ÓRAKOR
Igét hirdet Sebestyén Katalin lelkész 
(Tel.: 30/632-46-06)

Gondnok: Farkas Károlyné  
(Tel.: 70/236-3806; 34/368-615)

EVANGÉLIKUS ISTENTISZTELETEK 
a bábolnai protestáns templomban

minden hónap 2. és 4. vasárnapján 
15 órai kezdettel
Lelkészi hivatal: 
2900 Komárom,Mártírok útja 10.  www.komarom.egyhazkozseg.hu

Lelkész: Kiss Máté  
Tel.: 20/620-27-81 - e-mail: evkissmate@gmail.com

Negyven éven keresztül lazította a focisták izmait
Elhunyt Sipos József „Drogesz”

Szomorú hírt kaptunk május vége 
felé közeledve. Lánya, Györgyi ér-
tesítette a Bábolnai Sportegyesület 
vezetőségét, hogy 95 éves korában, 
május 19-én Sopronban elhunyt 
édesapja, Sipos József.

Sipos Józsefet Bábolnán nagyon 
sokan ismerték, több, mint 50 éven 
keresztül élt és dolgozott a telepü-
lésen. A helyi labdarúgók és szurko-
lók körében volt a legnépszerűbb, 
a „Drogesz” becenévre hallgató, 
mindig vidám, közkedvelt szemé-
lyiség évtizedeken keresztül volt a 
Bábolna SE labdarúgócsapatának 
gyúrója.

Eredetileg Vasdinnyéről szárma-
zott, 1952-ig ott élt. Katonaéveit kö-
vetően került Bábolnára, s mivel ko-
rábban is lovak mellett dolgozott, a 
Csikótelepen kapott munkát. Ebben 
az időben rendszeresen focizott, 
több alkalommal volt a bábolnai 
felnőtt csapat tagja. Egy komolyabb 
sérülés vetett véget labdarúgói pá-

lyafutásának, akkor határozta el, 
hogy gyúró lesz. A szakma elsajátí-
tását, a képesítés megszerzését kö-
vetően ő lett a csapat gyúrója, közel 

40 éven keresztül lazította NB II-es, 
NB III-as és megyei első osztályú fo-
cisták izmait. „A bábolnai pálya, a 
bábolnai kispad csak vele volt tel-
jes. Hatalmas táskájában mindenfé-
le gyógyszer és egy literes üveg. Ha 
baj volt, futott, vitte a táskát és az 
üveget. Ha a sérült játékos ebből az 
üvegből ivott, rögtön jobban lett. 
A csodaszer állítólag nem volt más, 
mint jó hideg víz” – írta róla Szakács 
Ferenc bábolnai labdarúgásról szó-
ló könyvében. Családja után a lab-
darúgópálya, a focimeccsek és Bá-
bolna volt élete legfontosabb része. 

Tizennégy évvel ezelőtt – idős 
korukra tekintettel – feleségével, 
Magdi nénivel lányukhoz költöz-
tek Sopronba, ahol nyugodt, bol-
dog éveket töltöttek, de Józsi bácsi 
mindig visszavágyott Bábolnára. Az 
utolsó két esztendőt betegsége mi-
att egy idősek otthonában töltötte.

Szűk családi körben helyezték 
örök nyugalomba.

www.btv.hu 
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Közgyűlést tartott a Bábolnai Sportegyesület
A Bábolnai Sportegyesület éves rendes közgyűlését tartotta május 30-án a Szabadidőközpontban, ahol a vezetőkön és 
a tagságon túl megjelent dr. Horváth Klára polgármester, aki az egyesület legfőbb anyagi támogatóját, Bábolna Város 
Önkormányzatát képviselte. 
A napirenden elsőként a szakosztályve-

zetők beszámolói szerepeltek, melyek kö-
zül kiemelt szerep jutott a labdarúgóknak. 
A közel 150 fős szakosztály tömegbázisát 
az utánpótlás korú labdarúgók alkotják, 
akikről Tornyos Ferenc szakosztályvezető 
méltató szavakkal beszélt. 

Óvodás kortól egészen 16 évesig több, 
mint 100 fiatal rúgja a bőrt kitűnő ered-
ményességgel. A legifjabbak az U7-es 
korosztálytól az U11-esig a Bozsik prog-
ram rendezvényein szerepelnek Karvaj 
Ottó, Csongrádi Péter, Marcinkó Bálint és 
Németh Gyula edzők irányítása mellett. 
A felnövekvő nemzedék kiemelkedő te-
hetségeiről is szólt a szakosztályvezető, 
akik közül többekre is felfigyeltek már 
a megye labdarúgó szakemberei. Mint 
mondta, bízik abban, hogy ezek a fiatalok 
helyben maradnak, később pedig a ma-
gasabb korosztályú, illetve a felnőtt csa-
pat kitűnőségeivé válhatnak. 

A felnőttek hosszú évek legjobb telje-
sítményét nyújtották úgy – és talán ép-
pen azért –, hogy a csapat összetételében 
egy éve nem történt változás. A megyei 
bajnokság 5. helyén végeztek, mely a 

szakvezetők és játékosok elvárásainak 
megfelelően alakult.

A Kézilabda szakosztály 2022. októbe-
rétől az Ácsi Kinizsi SC-vel közös rendszer-
ben dr. Lipót Gyula edző közreműködé-
sével általános iskolás korú gyermekek 
számára nyújt sportolási lehetőséget. A 
kitűnő szakmai irányítás eredményekép-
pen már az eltelt valamivel több mint fél 
év alatt olyan tehetséges fiatalokra talál-
tak, akik már a Komárom, vagy az Ács kor-
osztályos csapataiban játszhatnak.

A Teke szakosztály működését nem kell 
különösebben méltatni, bár óriási ered-
mény, hogy továbbra is az NB I. nyugati 
csoportjának egyik élcsapata, jelenleg a 
tabella 2. helyén állnak. Komoly lehető-
ség, hogy a bajnokság vége előtt ismét 
felcsillant a szuperligába kerülés esélye. 
Ugyanakkor utánpótlás problémákkal 
küzdenek, de mint tudjuk, a szakosztály-
vezető, Skuba István problémamegoldó 
képessége ezen is átlendítette, átlendíti a 
csapatot.

A kosárlabdázók a járványhelyzet óta 
nem szerepeltek bajnokságban, a BSE ve-
zetése megpróbálja ismét összehozni a 

társaságot, hogy a jövőben ismét műkö-
dőképes legyen ez a szakosztály is.

A Lovas szakosztály tevékenységéről 
Buza Zoltán szakosztályvezető számolt 
be, aki elmondta, kilenc taggal működ-
nek, elsősorban a helyi lovasiskola növen-
dékeire alapozva. Újdonságként kiemel-
te, már nem csak díjugrató, de fogathajtó 
versenyzőt is szerepeltetnek.

Az öt szakosztályt követően Zsidi Sán-
dor ügyvezető beszámolóját hallgat-
hatták az egybegyűltek, aki biztosította 
az egyesület tagságát anyagi helyzetük 
stabilitásáról és a jövőbeni támogatások 
lehetőségeiről. A közgyűlés ezt követően 
ügyvezetőt választott, hiszen Zsidi Sán-
dor öt éves megbízatása lejárt. A résztve-
vők egyhangúlak újabb öt éves időszakra 
a korábbi ügyvezetőnek szavaztak bizal-
mat.

A közgyűlés záróakkordjaként az U14-
es labdarúgókat szólították, akik az idei 
bajnoki szezon bronzérmesei lettek. Az 
egyesület vezetői és dr. Horváth Klára 
polgármester ünnepélyesen itt adták át 
a csapat tagjainak érmeit és a harmadik 
helyért járó kupát.

Tófutás Futóverseny minden korosztály számára
Március 18-án a szabadba invitálta a település lakóit városunk művelődési intézménye. A különleges, új kezdeményezésű 
rendezvénnyel kicsiket és nagyokat csábítottak mozgásra.
 A „Tófutás” elnevezésű program során a Szabadidőparkon 

átívelő futópálya tökéletes helyszínt biztosított a sokakat meg-
mozgató eseményhez. Horváth Tünde sportszervező lapunknak 
elárulta, a versenyt hagyományteremtő céllal hozták létre, a 
megmérettetés során kicsik és nagyok is próbára tehették ma-
gukat a nagy népszerűségnek örvendő „Bábolna Bio Run” előtt. A 

terep nem volt mindenkinek ismeretlen, hiszen a Szabadidőpark 
690 méter hosszú pályája népszerű célpont a mindennapokban 
is mozogni vágyó lakosok számára. Az óvodáskorúaknak, és az 
általános iskolásoknak szóló kategóriák indulói mellett a 14-18 
éves, valamint a felnőtt versenyzők is lelkesen rótták a köröket. 

 A verseny fő célkitűzése nem a győzelem volt, hanem az, hogy 
megmozgassák a lakosságot. Ennek megfelelően minden részt-
vevőt egy oklevéllel, müzliszelettel és ásványvízzel jutalmaztak, 
a dobogóra állók pedig egy-egy emlékérmet is hazavihettek.
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Labdarúgás   
Kitűnő tavaszi szezon után együttesünk az előkelő 5. helyen végzett

Március első vasárnapján elkezdődött a megyei első osztályú 
labdarúgó bajnokság tavaszi szezonja. Novemberben már há-
rom fordulót lebonyolítottak a tavasziak közül, mindegyikből 
győzelemmel jött ki a bábolnai gárda.  A hosszú téli szünet után 
az Esztergom együttese látogatott Bábolnára. Kiegyenlített első 
félóra után a mieink szerezték meg a vezetést, majd a második 
félidőben már határozottabb játékkal még két góllal növelték 
előnyüket. Bábolna SE – FC Esztergom 3:0.

Ezt követő vasárnap Koppánymonostorra látogattak legé-
nyeink. A tabella éllovasa ellen saját pályáján legtöbb esetben 
kódolható a hazai győzelem, viszont együttesünk kitűnő véde-
kezésének köszönhetően nem kapott gólt, viszont rúgni sem 
tudott. Koppánymonostori SE – Bábolna SE 0:0.

A rivális Vértessomló ellen játszottak legényeink, ezúttal hazai 
pályán. Az azonos pontszám egyfajta ki-ki mérkőzést eredmé-
nyezett. A találkozón együttesünk kevés lehetőségét sem tudta 
gólra váltani, és a vendégek kontrái sem vezettek eredményre, 
így gól nélküli döntetlen született. Bábolna SE – Vértessomlói 
KSK 0:0.

Vértesszőlős volt a következő ellenfél, csapatunk már a mérkő-
zés elején megszerezte a vezetést, amire a hazaiak még ebben a 
félidőben válaszoltak. A második játékrész is hasonlóan alakult, 
hiába szerezték meg focistáink a vezetést, azt nem tudták meg-
tartani. Vértesszőlősi SE – Bábolna SE 2:2.

A listavezető Nyergesújfalu gárdája látogatott Bábolnára a 
bajnokság alapszakaszának 19. fordulójában. Legényeink kitű-
nő első félidőt követően 1:1-es döntetlen állásról folytathatták 
a második játékrészt. Már-már úgy tűnt, hogy ez lesz a végered-
mény is, ám az utolsó pillanatban a vendégek eldöntötték a ta-
lálkozó sorsát. Bábolna SE – Nyergesújfalu SE 1:2.

A Kecskéd otthonában már sikeresebb volt a bábolnai gárda, 
legalább is, ami a végeredményt illeti. A mérkőzés elején sike-
rült megszerezni a vezetést, amit nehezen és némi szerencsével 
sikerült végig megtartani a szervezett védekezésnek köszönhe-
tően. WATI Kecskéd KSK – Bábolna SE 0:1.

Már az előző heti fordulóban kiderült, hogy a Bábolna SE lab-
darúgócsapata a felsőházban folytathatja a rájátszás mérkőzé-

seit. De addig lázas pontgyűjtésbe kellett kezdeni, mert nem 
mindegy, milyen pontszámmal kezdik a véghajrát. A rivális Tát 
együttesével kellett megküzdeni legényeinknek április 16-ának 
hűvös tavaszi délutánján, melynek eredményeként a Kecskéden 
szerzett három pontot még hárommal sikerült megtoldani. Bá-
bolna SE – DG Tát SE 2:0.

Az alapszakasz utolsó mérkőzésére Almásfüzitőn került sor, 
ahol már vesztett pozícióból hozták vissza legényeink az egy 
pontot. Almásfüzitői SC – Bábolna SE 1:1.

Megyei első osztályú labdarúgóink a rájátszás felsőházában 
első két mérkőzésüket mindjárt a két éllovas ellen játszották. El-
sőként Koppánymonostorra látogattak, ahol a mérkőzés elején 
még lettek volna gólra váltható lehetőségek, de ezekből nem 
sikerült jól kijönni. Aztán a jól játszó hazaiak kerekedtek felül, de 
legalább hat gól született a találkozón. Koppánymonostori SE 
– Bábolna SE 4:2.

Május első vasárnapján a bajnokesélyes Nyergesújfalu gárdá-
ját fogadták hazai pályán. Remekül kezdtek legényeink, végig 
szoros, küzdelmes, gólokban gazdag találkozón végül a vendé-
gek örülhettek a három pontnak. Bábolna SE – Nyergesújfalu 
SE 2:3.

Két idegenbeli mérkőzés következett, az elsőre Táton került 
sor. Itt már biztos volt, hogy ötödiknél rosszabb helyen nem vé-
gezhetnek labdarúgóink, de azért nem vették félvállról a talál-
kozót. Magabiztos, a vártnál nagyobb gólarányú győzelemmel 
térhettek haza. DG Tát SE – Bábolna SE 0:3.

Aztán Tatán mérkőztek focistáink, ahol szoros, gólzáporos ta-
lálkozót vívtak. Az első félidőt még a mieink zárták jól, hiszen 
3:1-es vezetéssel vonulhattak szünetre. Akár még meglepetés is 
születhetett volna, de a második játékrészben szinte már csak a 
Tata dominált. Tatai AC – Bábolna SE 5:4.

Sikeres bajnoki évadot zártak megyei első osztályú labdarú-
góink, miután május utolsó szombatján a Vértessomló ellen le-
játszották a szezon utolsó mérkőzését. A találkozó a két csapat 
szokásaihoz híven gól nélküli döntetlennel ért véget, a bábolnai 
gárda pedig az előkelő ötödik helyen fejezte be a bajnokságot. 
Bábolna SE – Vértessomlói KSK 0:0.

Teke NB I-es csapatunk ezüstérmes
Tekéseink a hosszúra nyúlt téli szünet 

után a tabella negyedik helyéről várták 
a tavaszi folytatást. A sok sérülés okozta 
nehézségeken felülemelkedvén a bábol-
nai legénység a Sopron gárdáját fogadta 
március 4-én hazai pályán. A vendégek, 
annak ellenére, hogy a tabella alsó régi-
ójából érkeztek, kishíján megnyerték a 
találkozót. Tekéseink azonban kiválóan 
küzdöttek és itthon tartották a két pon-
tot. Bábolna SE – Soproni Sörgurítók SE 
5:3, ifi 3:1.

A következő találkozóra a Nagymizdó 
otthonában, Szombathelyen került sor, 

ahol idegenbeli győzelemnek köszönhe-
tően hoztak el két pontot legényeink. A 
hazaiak remekül játszottak ugyan, de a 
mieink ezúttal jobban bírták a mentális 
nyomást és felülmúlták vendéglátóikat. 
TOPIDÓ Nagymizdó SE – Bábolna SE 
2:6, ifi 0.5:3,5.

A győzelmi sorozatot aztán hazai pá-
lyán is folytatták tekéseink, pedig a lista-
vezető, Pápa együttese látogatott Bábol-
nára. Hatalmas, 3400 fás teljesítményével 
csapatunk letaglózta a vendégeket, pedig 
a kitűnő teljesítmény hátterében még 
mindig a bábolnai játékosok sérüléshul-

láma nehezíti a csapatmunkát. Bábolna 
SE – Pápai Vasas SE 6:2, ifi 3:1.

Az éppen második helyezetthez, 
Herendre látogattak ezután tekézőink, 
ahol kevesebb babér termett, de rendkí-
vül szoros eredmény született. Mindössze 
egy szet döntötte el a mérkőzés kime-
netelét, a szerencse és a tudás ezúttal a 
hazai csapat számára kedvezett. Herend 
VTK – Bábolna SE 4,5:3,5, ifi 4:0.

A sereghajtó Nagykanizsa együttesét 
fogadták tekéseink április első szombat-
ján. Dobogóesélyeshez méltóan játszott a 
bábolnai gárda, gond nélkül tartották itt-
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Gokart Varga Ákos célja a bajnoki cím megvédése és kijutni a világkupára
A tavasz első pillanatait alig várta városunk gokart-bajnoka, 

Varga Ákos, aki tavalyi sikerei után idén is hasonló babérokra 
tört. Március második hétvégéjén a kecskeméti pályán verseny-
zett bajnokságon kívüli edzőfutamokon. Ákos a már megszo-
kott magabiztossággal hozta formáját, saját kategóriáját termé-
szetesen megnyerte.

Egy héttel később a versenyző és édesapja lehetőséget ka-
pott, hogy Olaszországba utazzanak, hogy nemzetközi mezőny-
ben kollektív teszten vegyenek részt. Három magyar gokartos 
tehetett eleget a meghívásnak, s mint kiderült, a mieink kitű-
nően megállták helyüket, Ákos végig a top tízben volt. Ezen a 
pályán még nem jártak, de Ákos hamar ráérzett a kanyarokra.

Sajnos az ülését kinőtte, így folyamatos hátfájásra panaszko-
dott, de az alkatrészt cserélni kell.

A következő versenyalkalom már bajnoki futam volt a Szlo-
vákia Ringen április közepén. A Morva Kupa versenysorozaton 
cseh, szlovák és magyar gokartosok vesznek részt, a magyarokat 
összetettben is és külön is díjazzák. A hol esős, hol pedig száraz 
időjárás nem könnyítette meg apa és fia dolgát, de a problé-
mákon ők nem fennakadnak, hanem megoldják azokat. Három 
futamból három győzelemmel zárta a hétvégét Ákos, így össze-
tettben is ő lett a győztes. Szuperül kezdték az évet, Ákos célja 
továbbra is a bajnoki cím megvédése, valamint a világkupa rész-
vétel megszerzése.

hon a két pontot. Bábolna SE - NK Teke 
SE 6:2, ifi 3:1.

Megyei rangadót vívtak ezután játéko-
saink Nyergesújfalun. Ezúttal könnyed-
nek tűnő bábolnai győzelem született 
rekordnak számító, 363 fás különbséggel. 
Nyergesújfalu VSE – Bábolna SE 1:7, ifi 
0:4.

Az NB I-es tekebajnokság nyugati cso-
portjában szereplő bábolnai gárda a Balo-
gunyom együttesét fogadta április 22-én. 
Az egykor szuperligát is megjárt vendé-
gek kissé gyengébb őszi szezont tud-
hatnak maguk mögött, de tavasszal már 
kapaszkodnak felfelé a tabellán. Sajnos 
a mostani találkozón is ők fogtak ki jobb 
napot, fájó bábolnai vereséggel ért véget 
a rangadó. Bábolna SE – Balogunyom 
TK 2:6, ifi 1:3.

Szentgotthárdra látogattak májusi első 
találkozójukon tekéseink, ahol a Halogy 
gárdájával mérkőztek meg. Remek, szo-
ros küzdelemben komoly ütött fameny-
nyiséggel nyerték legényeink a meccset, 
ami ismét értékes idegenből elhozott két 
pontot jelentett. Halogy SE – Bábolna SE 
2:6, ifi 0:4.

Ismét idegenbeli mérkőzés követke-
zett, ezúttal Sárvárra látogattak tekése-
ink. Hogy folytatódjon a sikersorozat, a 
vasi fürdővárosban is hatalmas ütött fák-

kal szerezték meg a győzelmet. Sárvári 
Kinizsi SE – Bábolna SE 2:6, ifi 4:0.

A Bábolna SE tekecsapata, miután két 
idegenbeli győzelmet is behúzott, má-
jus utolsó szombatján a Csákánydorosz-
ló együttesét fogadta hazai pályán. A 
meglepően magabiztos győzelem titkát 
ezúttal a játékosok egyéni teljesítménye 
mellett a csapatmunkában és a megfelelő 
időben történt edzői beavatkozásban ta-
lálhatjuk. Bábolna SE – Csákánydorosz-
lói TE 7:1, ifi 0:4.

A bajnoki szezont megyei rangadóval 
zárta tekecsapatunk. Oroszlányba láto-

gattak, ahonnét sikerrel térhettek haza 
legényeink, szoros mérkőzésen győze-
lemmel zárták a bajnokságot. Oroszlányi 
SZE – Bábolna SE 3:5, ifi 4:0.

A hihetetlennek tűnő tavaszi sikerek 
meghozták tekecsapatunk számára az 
óriási eredményt, miszerint a gárda ezüst-
érmes lett, ezzel kivívta magának a jogot, 
hogy osztályozó mérkőzésen küzdhet 
a szuperligába jutásért. Hatalmas siker, 
hozzászámítva azt is, hogy játékosaink 
mindegyike munka mellett sportol, de 
tudásuk Skuba István szakosztályvezető 
és Tóth Zoltán játékosedző hathatós szak-
mai irányításával teljesedett ki.

Az ifjúsági csapat a tizenkét csapatos 
bajnokság 9. helyén végzett. Horváth 
Attila és Teberi Marcell mellett Hántáról 
kölcsönzött játékosok vettek rész a mér-
kőzéseken, de hosszú távon keresi a szak-
osztály vezetése a stabil, helyi megoldást.

Jóval lapzártánk után érkezett a hír, hogy tekecsapatunk óriási sikert ért el. Június 
18-án Tiszakécskén három csapat szereplésével megrendezett osztályozó mérkőzésen 
óriási küzdelemben együttesünk legyőzte a Ferencvárosi TC (szuperliga) és a BKV Előre 
SC (NB I. keleti csoport) csapatát. A Ferencváros elleni győzelem az utolsó gurítással 
dőlt el, ezzel a Bábolna SE tekecsapata elnyerte a szuperliga szereplés jogát.
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Visszatért az új sportág 
A vívás egyre népszerűbb Bábolnán, jönnek a remek eredmények is

Korábbi lapszámunkban alkalmunk nyílt bemutatni a vívást, mint sportágat azon apropóból, hogy az Avengarde Sporte-
gyesület versenyt rendezett városunk sportcsarnokában. Nemrég, április első szombatján visszatértek Bábolnára, hogy 
a múltkorihoz hasonlóan helyi gyermekekkel az élen sikeres versenyt bonyolítsanak le. 

A bábolnai vívópalánták immár az 
egyesület oszlopos tagjaivá váltak, okos, 
értelmes, motivált gyermekek, akik tü-
relemmel és egyre fejlődő technikai tu-
dással felvértezve, imádnak versenyezni. 
Mindannyian az általános iskola és az 
Avengarde Sportegyesület programján 
keresztül ismerkedtek meg a sportággal, 
és tehetségüknek köszönhetően rövid 

időn belül egyre jobb versenyeredmé-
nyekkel rendelkeznek.

A rendező egyesület edzője, Lepsics 
Gergő lapunknak elmondta, a bábolnai 
sportcsarnok ideális helyszínnek bizo-
nyult, ezért a jövőben is tervezik hasonló 
versenyek lebonyolítását. Az elsősorban 
Dunántúlt és néhány budapesti egyesü-
letet érintő versenysorozat célja a vívás 

utánpótlásának színvonalas versenyezte-
tése, a gyermekek versenyrutinjának elő-
segítése és az egymástól történő tanulás 
megvalósítása.

A verseny kapcsán bábolnai sikerekről 
is beszámolhatunk, hiszen Varga Simon 
kategóriája 1. helyén végzett, illetve a 
Kapinay Hanna, Gyécsek Janka, Lévay 
Zsófia, Gyömörei Lara összeállítású csapat 
ezüstérmes lett.

A májusi diákolimpián is szép sikere-
ket könyvelhettek el a bábolnai vívók. A 
Lévay Zsófia, Juhász Lili, Gyömörei Lara, 
Gyécsek Janka összeállítású csapat a do-
bogó második fokára állhatott fel. Egyéni 
versenyszámokban a következő helyezé-
seknek örülhettek.

Párbajtőr lány egyéni I-es korcsoport „B” 
kategória: Széles-Budai Kincső 3. hely.

Párbajtőr lány egyéni II-es korcsoport 
„B” kategória: Juhász Lili 3. hely, Lévay 
Zsófia 5. hely.

Párbajtőr fiú egyéni II-es korcsoport „B” 
kategória: Varga Simon 8. hely.

Ismét a pályán volt az egykori női kézilabdacsapat
Az egykori női kézilabdacsapat já-
tékosai találkoztak május 13-án a 
sportcsarnokban, hogy felidézzék 
évtizedekkel ezelőtti közös élménye-
iket, sportbéli sikereiket. Az összejö-
vetelre meghívták hajdani törzsszur-
kolóikat is, természetesen az edző és 
a szakosztályvezető sem hiányozha-
tott, s ha már ilyen szépen összejöt-
tek, hát mezt öltöttek és kézilabdáz-
tak egy jót.
Az ötletgazda, Pintérné Molnár Anikót 

óriási hiányérzet töltötte el már régóta, 
hiszen hosszú éveken keresztül voltak 
sporttársaival együtt bábolnai sikerek ko-
vácsai, mi több, megyei bajnoki cím tulaj-
donosai lettek és egy szezont az NB II-ben 
is játszottak. Amint azt Anikó lapunknak 
elmondta, nem csupán sporttársi kapcso-
lat, de baráti viszony is fűzte egymáshoz a 
csapattársak többségét, és talán ez is hoz-
zájárult sikereik eléréséhez.

Az együttes tagjainak többsége ma 
már a negyvenes, ötvenes éveit tapossa, 
meglett családanyák, mégis, amikor mezt 

öltöttek és pályára léptek, ugyanolyan lel-
kesedéssel és elánnal játszottak, mint az-
előtt. Lehet, hogy rugalmasságuk, gyorsa-
ságuk megkopott, de technikai tudásuk, 
a Szabó Ferenc edző által begyakorolt já-
tékhelyzetek ma is ugyanolyan frissesség-

gel törtek elő, mint annakidején bajnoki 
meccseken.

A nosztalgikus hangulatú mérkőzést 
követően a hölgyek néhány napos izom-
lázzal küzdöttek ugyan, de ahogy azt utó-
lag elmondták, megérte.
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Utánpótlás focistáink bajnoki sikerei
Az U14-es csapat bronzérmes,  
az U16-osok negyedikek, a lányok a középmezőnyben

Bátran kijelenthetjük, hogy a bábolnai labdarúgás utánpótlás-nevelése magas színvonalon zajlik immár évtizedek óta. 
Ennek egyik kitűnő példája az U14-es csapat, mely tavaly bajnoki címmel büszkélkedhetett, idén pedig bronzérmet 
szerzett. Edzőjük, Csongrádi Péter szerint a 22 fős keret Bábolna és Tárkány közös együttműködése során jött létre, 
a gyermekek többsége szombatonként az U14-ben, vasárnaponként pedig az U16-os csapatban állt helyt, illetve a 
fiatalabbak az U13-as tornákon kapták meg az enyhébb, de hasonló kettős terhet. Az őszi szezon végére az U14-es 
gárda a tabella 3. helyére zárkózott fel, melyet sikerült a bajnokság végéig megtartani, ami az értékes bronzérmet 
jelentette a focisták számára. 
Sikeres bajnoki szezont tudhat maga 

mögött az U16-os gárda is, akik Karvaj 
Ottó edző vezetésével küzdöttek cso-
portjukban. Végül a negyedik helyen vé-
geztek, mindössze egy ponttal lemarad-
va a dobogóról, mely az Ács elleni utolsó 
mérkőzésen dőlt el. Karvaj Ottó sikeres-
nek értékelte csapata teljesítményét, az 
összefogás erejét emelte ki beszélgeté-
sünk során, ami kiterjed a háttérben dol-
gozóktól a szülőkön, az önkormányzat 
támogatásán keresztül egészen focis-
tái edzésmunkáján át a szakvezetőkig. 
Némi csalódottságot érez ugyan, de 
tanítványai iránti szeretete újabb lelke-
sedést ad számára. Azt is hangsúlyozta 
az edző, hogy tavaly ősz óta dolgoznak 
azon, hogy ismét létrejöjjön Bábolnán 
U19-es csapat, ennek alapját ez a gárda 
adja majd, illetve azok a játékosok, akik 

eddig Tárkány megyei másodosztályú 
csapatát erősítették.

A bajnokságot az U16-os női labda-
rúgócsapat is befejezte, az együttes a 
megyei bajnokság középmezőnyéhez 
tartozik. A tizenöt lány heti két edzés-
sel készült a mérkőzésekre, a tizenegy 
csapatos bajnokság hetedik helyén 
végeztek. Húsz fordulón keresztül hat 
mérkőzést nyertek, két találkozójuk dön-
tetlennel zárult, és tizenkét alkalommal 
szenvedtek vereséget. Varga Benjámin 
edző úgy véli, több is lehetett volna a 
lányokban, hiszen sok olyan meccset ját-
szottak, melyeket az utolsó percekben 
veszítettek el, vagy éppen az ellenfél a 
végén egyenlített ki, ezek körülbelül 
négy helyezést rontottak a tabellán.

A legifjabb labdarúgókról se feledkez-
zünk el, az U7-es korosztállyal Csongrádi 

Péter és Karvaj Ottó foglalkozik. A játékos 
edzések során nagy hangsúlyt fektetnek 
a fegyelem és a szokásrend kialakítására. 
Ők a Bozsik Fesztiválok állandó szereplői, 
a komáromi csapat mellett Bábolna tud 
a legtöbb csapatot indítani.

Az U9-esek edzője Marcinkó Bálint, 
tanítványai szintén a Bozsik Fesztiválok 
résztvevői. Meghívásos focitornákon is 
gyakran szerepeltek, ahonnét rendre 
aranyérmekkel tértek haza.

Németh Gyula foglalkozik az U11-es 
csapattal, a népes társaság az előzőek-
hez hasonlóan a Bozsik programban 
méretteti meg magát. Itt már bontogat-
ják szárnyaikat a tehetségek, edzőjük a 
technika mellett csapatjátékra és taktikai 
felfogásra is tanítja növendékeit.
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Az általános iskola végzősei ballagtak 
vidáman és ünnepélyesen

A korábbi évek, évtizedek hagyomá-
nyait folytatva zajlott a Bábolnai Általá-
nos Iskola nyolcadikos diákjainak búcsúja 
az intézménytől. A ballagási ceremónia 
első napján bensőséges búcsút vettek 
tanáraiktól, majd vidám, parodisztikus 
műsorokkal szórakoztatták diáktársaikat. 
Felidézték általános iskolás éveik legjobb 
pillanatait, illetve jeleneteikben már jövő-
beli önmagukat is elképzelték. A „bolond-
ballagás” jelmezes, maskarás felvonulás-
sal folytatódott, a két nyolcadik osztály 
immár kirúzsozva, kifestve az alsóbb év-
folyamok tantermein végigszáguldva kel-
tett bolondos hangulatot az apróságok 
között is. A polgármesteri hivatalban és a 
település központjában is megmutatták 
magukat, színes, zajos kavalkádjuk nagy 
feltűnést keltett. A nap végén, a koraesti 
órákban már ünneplőbe öltözve énekel-
tek, szerenádot adva tanáraiknak az isko-
laudvaron.

Június 16-ának délutánján elérkezett 
a végső búcsú ideje. A ballagási ünnep-
ségen a nyolcadik évfolyamos diákokat 
ünnepelték, akik az elmúlt nyolc év alatt 
kisgyermekből kisiskolások, majd kisis-
kolásból nagyiskolások lettek. Bajcsainé 
Hajagos Ildikó intézményvezető beszé-
dében felidézte az elmúlt évek legemlé-
kezetesebb pillanatait, majd szomorúan 
búcsúzott a végzősöktől. Kiemelte, az 
elmúlt nyolc évben sokan kiemelkedő 
eredményeket értetek el az országos ta-
nulmányi versenyeken, ezzel is öregbítve 
az iskola jó hírnevét, sikerrel képviselték 

az intézményt számtalan sportverseny 
is. Minden végzős diák felvételt nyert az 
általa választott középiskolába. Hat diák 
gimnáziumban, tizenheten technikum-
ban, 1 fő szakgimnáziumban, hét diák 
pedig szakképző iskolában tanul tovább. 
Huszonnyolc tanulót az első helyen meg-
jelölt intézménybe vették fel. A követke-
ző gondolatokkal zárta szavait: „kívánom, 
hogy azok az alapok, amit a bábolnai is-
kolában szereztetek, elegendőek legye-
nek ahhoz, hogy a középiskolában és az 
életben célokat tudjatok kitűzni, s ezt a 
célt meg is tudjátok valósítani.”

A Bábolnai Általános Iskola 2022-2023-
as tanévét is lezárta, hagyományaikhoz 
híven a tanévzáró ünnepséget június 21-
én tartották. Díjazták a legjobban tanuló 
diákokat, a legtöbb jutalmat az alsótago-
zatosok vehették át, de szép számban ré-
szesültek könyvjutalomban a felsősök is 
tanulmányi és sportteljesítményeik okán.


